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ΕΚΛΟΓΩΝ 2014 ΕΥΧΟΜΑΣΤΕ 
ΚΑΛΗ ΕΠΙΤΥΧΙΑ!

ΣΤΗ ΛΙΜΝΗ ΠΛΑΣΤΗΡΑ ΓΙΑ 2Η ΣΥΝΕΧΗ ΧΡΟΝΙΑ 
Ο ΔΙΕΘΝΗΣ ΑΓΩΝΑΣ XTERRA GREECE CHAMPIONSHIP

Με ιδιαίτερη επιτυχία, παρου-
σία δημοσιογράφων, τηλεο-
πτικών μέσων και κορυφαίων 
αθλητών από την Ελλάδα και 
το εξωτερικό, πραγματοποιή-
θηκε στο ξενοδοχείο Grecotel 
Pallas Athena, η Επίσημη Συ-
νέντευξη Τύπου του XTERRA 
Greece Championship, που 
θα διεξαχθεί για 2η συνεχή 
χρονιά στη Λίμνη Πλαστήρα 
και συνδιοργανώνεται με την 
Περιφέρεια Θεσσαλίας, την 
Περιφερειακή Ενότητα Καρδί-
τσας και το Δήμο Λίμνης Πλα-
στήρα.

Ο αγώνας, μέρος του Ευ-
ρωπαϊκού και Παγκοσμίου 
Πρωταθλήματος XTERRA θα 
διεξαχθεί στις 21 Ιουνίου 2014 
και περιλαμβάνει κολύμβηση 
1500 μέτρων στη Λίμνη, 30χλμ 
ποδηλασία με mountain bike 
και 10χλμ τρέξιμο. Στον αγώνα 
μπορούν να συμμετάσχουν 
μεμονωμένοι ερασιτέχνες 
αθλητές αλλά και ομάδες 
σκυταλοδρομίας.

H φετινή διοργάνωση θα 
αποτελέσει και τον πρώτο 
αγώνα του Πανελληνίου Πρω-
ταθλήματος Cross Triathlon 

της Ελληνικής Ομοσπονδίας 
Τριάθλου.

Την συνέντευξη Τύπου τίμη-
σαν με την παρουσία τους, 
o Αντιπεριφερειάρχης Καρ-
δίτσας Βασίλης Τσιάκος, ο 
Δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα 
Δημήτρης Τσιαντής, ο Γάλλος 
Παγκόσμιος Πρωταθλητής 
XTERRA Nicolas Lebrun, η 9 
φορές Ελληνίδα πρωταθλή-
τρια τριάθλου Ντενίζ Δημάκη 
και ο 11 φορές πρωταθλητής 
τριάθλου Βασίλης Κρομμύ-
δας.

Συνέχεια στη σελίδα 2

ΕΠΕΙΓΟΥΣΑ ΕΚΚΛΗΣΗ
Όσοι χωριανοί και φίλοι των Συλλόγων 

θέλετε, μπορείτε να καταθέσετε όποιο χρη-
ματικό ποσό επιθυμείτε στον υπ’ αριθμ.  
73 8/6 0 579 9- 3 4  λογαριασμό στην Εθνι-
κή Τράπεζα της Ελλάδος (όνομα Κουβελάκη 
Νίκη - Κων/νος).

Τα χρήματα αυτά θα χρησιμοποιηθούν  ως 
νοσήλια για τη σοβαρή επέμβαση που πρό-
κειται να κάνει μια νέα κοπέλα, συγχωριανή 
μας, ηλικίας περίπου 30 ετών, σε εξειδικευμέ-
νο κέντρο στη Γερμανία.

Πρόκειται για την κόρη της Αναστασίας 
(Τασούλας) Κατσακιώρη, εγγονή του μακα-
ρίτη Βασιλείου Κατσακιώρη, που αντιμετωπί-
ζει πολύ σοβαρό πρόβλημα υγείας και πρέ-
πει οπωσδήποτε να εγχειριστεί.

Η επέμβαση γίνεται σε αυτό το κέντρο και 
πρόκειται να γίνει αμέσως μετά το Πάσχα. 

Επείγει να συγκεντρωθεί κάποιο σοβαρό 
ποσό, καθώς τα έξοδα είναι υπέρογκα. 

Επειδή, λοιπόν, εμείς οι Βουνεσιώτες πιστεύ-
ουμε ότι στα δύσκολα στηρίζουμε ο ένας τον 
άλλο, θέλουμε να ελπίζουμε ότι στο τέλος, με 
τη βοήθεια του Θεού και τη δική μας, το κο-
ρίτσι αυτό θα βγει νικήτρια από τη μάχη που 
δίνει. 

Ας στηρίξουμε όλοι αυτή την προσπάθεια. 
Για οποιαδήποτε πληροφορία, παρακαλεί-
στε να επικοινωνήσετε με τα μέλη των Δ.Σ. 
των Συλλόγων. 

Σας ευχαριστούμε εκ των προτέρων, 
Τα Δ.Σ. των Συλλόγων Μορφοβουνιωτών

Αθήνας - Βόλου - Καρδίτσας

Μην ξεχνάτε τη συνδρομή σας: το μοναδικό έσοδο των Συλλόγων
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ΣΤΗ ΛΙΜΝΗ ΠΛΑΣΤΗΡΑ ΓΙΑ 
2Η ΣΥΝΕΧΗ ΧΡΟΝΙΑ 

Ο ΔΙΕΘΝΗΣ ΑΓΩΝΑΣ XTERRA 
GREECE CHAMPIONSHIP
 

Συνέχεια από την 1η σελίδα: 

Ο πρόεδρος της Οργανωτικής 
Επιτροπής του XTERRA στην Ελλά-
δα Κωνσταντίνος Κουμάργιαλης 
δήλωσε μεταξύ άλλων: 

«Για 2η συνεχή χρονιά, θα πραγ-
ματοποιηθεί στη χώρα μας ο δι-
εθνής αγώνας XTERRA Greece 
Championship. H διοργάνωση του 
2013 συγκέντρωσε περισσότερους 
από 330 αθλητές από 25 χώρες, 
και άφησε τις καλύτερες εντυπώ-
σεις τόσο αγωνιστικά όσο και ορ-
γανωτικά. Για ακόμα μια χρονιά, τα 
μεγαλύτερα ονόματα του αθλήμα-
τος αλλά και πλήθος ερασιτεχνών 
αθλητών από την Ελλάδα και το 
εξωτερικό θα κατακλύσουν για 
αρκετές μέρες την πανέμορφη πε-
ριοχή της Λίμνης Πλαστήρα για να 
ζήσουν μια ξεχωριστή εμπειρία. Το 
σύνθημα του XTERRA είναι “Ζήσε 
Περισσότερα” (Live More) ενθαρ-
ρύνοντας ανθρώπους όλων των 
ηλικιών και φύλων, να συμμετά-
σχουν, να έρθουν σε επαφή με τη 
φύση, να γνωρίσουν ανθρώπους 
με κοινά ενδιαφέροντα, να παρα-
μείνουν ενεργοί με τον αθλητισμό, 
και να υιοθετήσουν έναν υγιεινό 
τρόπο ζωής!»

Ο Γάλλος Πρωταθλητής Nicolas 
Lebrun και υπεύθυνος του XTERRA 
European Tour δήλωσε μεταξύ άλ-
λων:

«Η Είναι ιδιαίτερη τιμή για μένα να 
είμαι παρόν στην πολύ σοβαρή 
προσπάθεια που γίνεται εκ μέρους 

των διοργανωτών για την ανάπτυ-
ξη του XTERRA στην Ελλάδα. Είμαι 
πολύ χαρούμενος που η νέα μου 
ιδιότητα, ως εκπρόσωπος του 
XTERRA στην Ευρώπη, με φέρνει 
στη χώρα σας για να υποστηρίξω 
την Ελληνική διοργάνωση που έχει 
αποδείξει σε θεατές και αγωνιζόμε-
νους ότι συμβάλει στην ανάπτυ-
ξη του XTERRA στην Ευρώπη, το 
οποίο αποτελεί προτεραιότητα για 
εμάς το 2014.»

O Αντιπεριφερειάρχης Περιφερει-
ακής Ενότητας Καρδίτσας Βασίλης 
Τσιάκος δήλωσε: 

«Κατ’ αρχάς θα ήθελα να μετα-
φέρω τη θερμή υποστήριξη στη 
όλη διοργάνωση του περιφερει-
άρχη Θεσσαλίας κ. Κων/νου Αγο-
ραστού, ο οποίος δεν μπόρεσε 
να βρίσκεται μαζί μας εξ αιτίας 
ανειλημμένων υποχρεώσεων. Ο κ. 
Αγοραστός και η περιφέρεια στη-
ρίζει με κάθε τρόπο αντίστοιχες 
εκδηλώσεις, που προβάλλουν την 
περιοχή μας και προωθούν το ευ-
γενές ιδεώδες του αθλητισμού. Σε 
ότι με αφορά θα ήθελα να τονίσω 
πως με ιδιαίτερη χαρά υποδεχό-
μαστε στην Περιφερειακή Ενότητα 
Καρδίτσας τον 2ο Αγώνα Τριάθλου 
XTERRA Greece Championship. 
Πρόκειται για μια σπουδαία παγκό-
σμια αθλητική διοργάνωση, όπως 
έδειξε και η περυσινή μας εμπειρία, 
αφού το 1ο XTERRA στέφθηκε από 
μεγάλη επιτυχία. Είμαι βέβαιος ότι η 
φετινή διοργάνωση έχοντας απο-
κομίσει χρήσιμα συμπεράσματα, 
θα είναι ακόμη καλύτερη και θα 
προσφέρει μεγάλες συγκινήσεις 
σε συμμετέχοντες και θεατές. Μέσα 
από τους αγώνες θα προβληθεί 
σημαντικά το τουριστικό προϊόν 
που διαθέτει η περιοχή όχι μόνο 
στην Ελλάδα αλλά και σε ολόκλη-

ρο τον κόσμο. Ευχόμαστε κάθε επι-
τυχία στις προετοιμασίες των αγώ-
νων της διεθνούς διοργάνωσης.»

Ο Δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα 
Δημήτρης Τσιαντής δήλωσε:

«Η φιλοξενία αθλητικών και πο-
λιτιστικών εκδηλώσεων στο Δήμο 
μας είναι πάντα στις πρώτες μας 
προτεραιότητες τα τελευταία χρό-
νια. Ήταν ιδιαίτερη χαρά για μας να 
φιλοξενήσουμε και να συνδιοργα-
νώσουμε με την XTERRA Greece, 
τον πρώτο διεθνή αγώνα XTERRA 
στην Ελλάδα το 2013 και να δείξου-
με σε όλο τον κόσμο τις ομορφιές 
της περιοχής μας. Φυσικά αποτελεί 
ιδιαίτερη τιμή για εμάς η συνέχιση 
αυτής της προσπάθειας και η διε-
ξαγωγή στο Δήμο μας για δεύτερη 
συνεχόμενη χρόνια του μεγάλου 
αυτού αθλητικού γεγονότος.»

Τι είναι το XTERRA
Οι αγώνες XTERRA είναι το σήμα 

κατατεθέν του off road τριάθλου, 
της ορεινής ποδηλασίας, του τρε-
ξίματος και της multisport περιπέ-
τειας. 

Διοργανώσεις του XTERRA World 
Tour πραγματοποιούνται κάθε χρό-
νο σε περισσότερες από 33 χώρες. 
Στην Ευρώπη παρουσία έχουμε σε 
13 χώρες (Πορτογαλία, Ισπανία, 
Ελλάδα, Γερμανία, Τσεχία, Ελβετία, 
Ιταλία, Αγγλία, Γαλλία, Νορβη-
γία, Ιρλανδία, Σουηδία και Δανία) 
οι οποίες αποτελούν το XTERRA 
European Tour, μέρος του Παγκο-
σμίου Πρωταθλήματος XTERRA. 
Όλες οι διοργανώσεις προσφέ-
ρουν χρηματικά έπαθλα 15.000$ 
και δυνατότητα πρόκρισης στον 
τελικό του Παγκοσμίου Πρωταθλή-
ματος που διεξάγεται κάθε Οκτώ-
βριο στη Χαβάη των Η.Π.Α.

Τ Ο  Π Ρ Ω Τ Α Θ Λ Η Μ Α  X T E R R A 
ΕΠΙΣΤΡΕΦΕΙ ΣΤΗ ΛΙΜΝΗ ΠΛΑΣΤΗΡΑ

Κωνσταντίνος Κοντοστέργιος
Δικηγόρος

Γ. Σταύρου 6 (4ος οροφ.) 
105 59 ΑΘΗΝΑ

Τηλ.: 210 32 14 641 
Κιν.: 6972 095 634

ΑΝΔΡΕΑΣ ΑΠ. ΒΡΟΝΤΟΣ
Δικηγόρος παρ` Αρείω Πάγω

Πλαστήρα 12 - Καρδίτσα
24410-41255. κιν. 6972422002
Email:  andrea08@otenet.gr

Με τον υπουργό  Υπουρ-
γό Περιβάλλοντος Ενέργει-
ας και Κλιματικής Αλλαγής 
κ. Γιάννη Μανιάτη και τον 
Υφυπουργό  κ. Μάκη Πα-
παγεωργίου συναντήθηκε 
στα τέλη Ιανουαρίου στη 
Βουλή ο Δήμαρχος Δήμου 
Λίμνης Πλαστήρα κ. Δημή-
τριος Τσιαντής. Παρόντες 
στην αρχική συνάντηση 
ήταν οι Βουλευτές του Νο-
μού κα. Ασημίνα Σκόνδρα 
και στην επόμενη ο πρώην 
Υφυπουργός και Βουλευ-
τής κ. Κων/νος Τσιάρας. 
Παραβρέθηκε επίσης και 
ο  πρώην Υφυπουργός και 
Βουλευτής κ. Πάρις Κου-
κουλόπουλος. 

Αφορμή της συνάντη-
σης ήταν πληροφορίες του 
τύπου της Καρδίτσας αλλά 
και συνδικαλιστών της ΔΕΗ, 
περί ιδιωτικοποίησης  του 

Υ/Σ  Ν. Πλαστήρα και κατά 
συνέπεια πιθανά προβλή-
ματα που θα δημιουργούσε 
αυτό τόσο στις χρήσεις του 
νερού της Λίμνης Πλαστή-
ρα όσο και στο ευαίσθητο 
οικοσύστημα της Λίμνης.

Πέραν του υπομνήματος 
που επιδόθηκε εκ μέρους  
του κ. Τσιαντή στους κ.κ. 
Υπουργούς, τονίστηκε και 
προφορικά προς αυτούς 
η απόλυτη ιδιαιτερότητα 
της Λίμνης Πλαστήρα ως 
ταμιευτήρας πόσιμου νε-
ρού, κάτι που αφορά 100 
χιλ. Καρδιτσιώτες και Του-
ρίστες του Νομού αλλά και 
ως βασικός πάροχος  του 
αρδευτικού δικτύου εκατο-
ντάδων χιλιάδων στρεμμά-
των  στον κάμπο της Καρ-
δίτσας και όχι μόνο. 

Επίσης,  ο Δήμαρχος  και 
οι Βουλευτές ανέδειξαν και 

την οικολογική διάσταση 
του θέματος καθώς και την 
ανησυχία για πιθανή ανεξέ-
λεγκτη χρήση από ιδιώτες, 
η οποία πιθανόν να δημι-
ουργούσε τεράστια προ-
βλήματα στο ευαίσθητο οι-
κοσύστημα της Λίμνης, το 
οποίο είναι και προστατευ-
όμενο ως περιοχή Natura. 
Οικοσύστημα, στο οποίο 
επένδυσαν και δεκάδες επι-
χειρηματίες. 

Υπήρξε εκ μέρους των κ.κ. 
Μανιάτη και Παπαγεωρ-
γίου κατηγορηματική άρ-
νηση ότι επίκειται πώληση 
του Υ/Σ Ν. Πλαστήρα και ότι 
το υπό συζήτηση στη Βου-
λή νομοσχέδιο επ’ ουδενί  
δεν αφορά την παραγωγή 
ηλεκτρικής ενέργειας παρά 
μόνο τα δίκτυα διανομής 
που είναι θέμα κοινοτικής 
υποχρεωτικής οδηγίας.

Διαβεβαίωσε τον Δήμαρ-
χο και τους παριστάμε-
νους Βουλευτές ότι καμιά 
ανησυχία δεν πρέπει να 
υπάρχει από πλευράς αυ-
τών και της κοινής γνώμης 
της Καρδίτσας.

Από πλευράς του κ. Τσι-
αντή υπήρχε επίσης επικοι-
νωνία και ενημέρωση για 
το θέμα τόσο με τον πρώ-
ην Υπουργό και Βουλευτή 
κ. Σπυρίδων Ταλιαδούρο, 
όσο και με τους κ.κ. Γεώρ-
γιο Αναγνωστόπουλο και 
Νικόλαο Μιχαλάκη, Βουλευ-
τές Καρδίτσας. 

Επιστολή ενημέρωσης 
επιδόθηκε και στον Περι-
φερειάρχη Θεσσαλίας κ. 
Κώστα Αγοραστό καθώς 
και στον Αντιπεριφερειάρ-
χη Καρδίτσας κ. Βασίλειο 
Τσιάκο.

Υ . Π . Ε . Κ . Α . :  Δ Ε Ν  Π Ω Λ Ε Ι Τ Α Ι  Ο  Υ Δ Ρ Ο Η Λ Ε Κ Τ Ρ Ι Κ Ο Σ 
Σ Τ Α Θ Μ Ο Σ  Τ Η Σ  Λ Ι Μ Ν Η Σ  Π Λ Α Σ Τ Η Ρ Α

Η εφημερίδα είναι δική σας! 
Στείλτε μας τα νέα σας, 

τις απόψεις σας, 
τις παρατηρήσεις σας στο 
morfovuni@yahoo.gr 
ως τις 10 Ιουνίου 2014, 

ώστε να δημοσιευθούν στο 
επόμενο φύλλο.

Γενάρης - Φλεβάρης - Μάρτης 2014
Αριθμός Φύλλου 56

Τριμηνιαία Περιοδική Έκδοση 
των Απανταχού Βουνεσιωτών  

Ιδρυτής: Μάρκος Τσούλας 

Εκδίδεται από τη Συντακτική Επιτροπή: 
Θωμάς Τσιτσιπάς, Απόστολος Ρεφενές, 

Ευάγγελος Καφεντζής, Γεώργιος Γέρμανος
Κωδικός: 4547

Ηλεκτρονικός Σχεδιασμός: Γεώργιος Γέρμανος

“Η Μορφοβουνιώτικη Φωνή δέχεται για δη-
μοσίευση πρωτότυπα θέματα με περιεχόμενο 
επιστημονικό, εγκυκλοπαιδικό, επικαιρότη-
τας, κοινωνικό, ψυχαγωγικό. Δεν επιτρέπε-
ται η δημοσίευση ύλης που αναφέρεται σε 
προσωπικά θέματα ή περιέχει φράσεις, λέ-
ξεις ή εικόνες που μπορούν να προκαλέσουν 
δυσμενή σχόλια και αντιπαραθέσεις.”

Ηλεκτρονική Διεύθυνση: 
morfovuni@yahoo.gr

Ταχυδρομική Διεύθυνση
Αγίας Αναστασίας 5, Περισσός - Νέα Ιωνία

Τ.Κ. 142 32, Αθήνα
Τηλέφωνο 210 2522596

Fax 210 2518283

Εκτύπωση: Κώστας Παππάς - Εκτυπωτική 
Τυπογραφείο Καρδίτσας 

2441020257 - ektgr@otenet.gr

ΦΩΝΗ
Μορφοβουνιώτικη
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Δημοτικές & Περιφερειακές Εκλογές 2014
ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΟΥ ΤΟΥΛΙΑ Σ. ΔΗΜΗΤΡΗ 
Ε Π Ι Κ Ε Φ Α Λ Η Σ  Τ Ο Υ  Σ Υ Ν Δ Υ Α Σ Μ Ο Υ 
ΑΛΛΑΓΗ ΠΟΡΕΙΑΣ ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟ Λ. ΠΛΑΣΤΗΡΑ
Αγαπητοί συγχωριανοί, φίλοι συνδημότες,
 Μένοντας πιστός στις αρχές μου και στις ιδέες μου και θέλοντας να πι-

στεύω ότι υπάρχει η γενική πεποίθηση ότι είναι η ώρα να υπάρξει αλλαγή 
στο δήμο Λ. Πλαστήρα, αποφάσισα να εκτεθώ εκ νέου στις επερχόμενες 
δημοτικές εκλογές του Μαΐου.

Η άποψή μου είναι, που είναι άποψη της πλειοψηφίας, ότι το παλιό και 
φθαρμένο σύστημα που διοικεί το δήμο μας πρέπει επιτέλους να μείνει 
στην άκρη.

Ο τόπος μας έχει ανάγκη από νέες ιδέες και άφθαρτους ανθρώπους 
που μπορούν να προσφέρουν. 

Η αγάπη για προσφορά στον 
τόπο μας είναι δεδομένη και δοκι-
μάστηκε την τετραετία που πέρα-
σε στους άξιους συνεργάτες μου 
και ιδιαίτερα στο πρόσωπο του 
άξιου προέδρου μας κου Νάνου 
Σεραφείμ, που με την ακούραστη 
και αδιάκοπη προσπάθεια του 
ήταν δίπλα σε κάθε δημότη μας 
χωρίς καμιά διάκριση.

Τον τρόπο διοίκησης και την 
προσφορά αυτή θέλουμε να την 
κάνουμε πρότυπο σε όλο το δήμο 
για να υπάρξει μια διαφορετική 
αντιμετώπιση και λύση στα πολ-
λά προβλήματα που ταλανίζουν 
την περιοχή μας εξαιτίας της πο-
λύχρονης εξάρτισης από ανθρώ-
πους που δεν έχουν πλέον τίποτα 
να προσφέρουν.

Με την πίστη αυτή σας καλώ να 
στηρίξετε το συνδυασμό μας και να οδηγήσουμε όλοι μαζί τον τόπο μας 
σε νέα τροχιά ανάπτυξης, όπως ταιριάζει και αρμόζει στον τόπο μας. 

Δεν ταιριάζει στη γενέτειρα του Ν. ΠΛΑΣΤΗΡΑ η αλαζονεία, η αναξιοκρα-
τία και η μιζέρια. 

ΟΛΟΙ ΜΑΖΙ ΕΝΩΜΕΝΟΙ ΜΠΟΡΟΥΜΕ ΝΑ ΑΛΛΑΞΟΥΜΕ ΤΟΝ ΤΟΠΟ ΜΑΣ

Με φιλικούς χαιρετισμούς 
ΤΟΥΛΙΑΣ Σ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ
Επικεφαλής του συνδυασμού 
ΑΛΛΑΓΗ ΠΟΡΕΙΑΣ για το δήμο Λ. Ν. Πλαστήρα 

Αγαπητοί συγχωριανοί,
Σε λίγο καιρό πλησιάζουν οι αυτο-

διοικητικές εκλογές. 
Καλούμαστε όλοι να αποφασί-

σουμε για τους ανθρώπους που θα 
ηγηθούν των δήμων μας και των κοι-
νοτήτων.

Αποφάσισα λοιπόν να ζητήσω και 
πάλι την ψήφο σας για να συνεχί-
σουμε μαζί το έργο που αρχίσαμε 
πριν από τέσσερα περίπου χρόνια.

Σε όλα μου τα χρόνια που ασχο-
λούμαι ΕΘΕΛΟΝΤΙΚΑ είτε με το σύλ-
λογο είτε με την τοπική κοινότητα του 
χωριού μας πάντοτε βασικό μου μέ-
λημα και βασική μου προτεραιότητα 
είναι το καλό του χωριού μας.

Η προσφορά μου στα κοινά ξεκινά 
και σταματά στην αγάπη για το χω-
ριό μου και μόνο σε αυτό. Δεν έχω 
βλέψεις και φιλοδοξίες για τίποτα πε-
ρισσότερο.

Δεν ξέρω να τάζω και να υπόσχο-
μαι πράγματα που δεν μπορώ να 
πραγματοποιήσω .

Όμως αυτό που υπόσχομαι και εί-
μαι βέβαιος ότι μπορώ να το κάνω, 
όπως το έκανα όλα αυτά τα χρόνια 
είναι πως θα είμαι δίπλα σε κάθε 
έναν από εσάς, αδιάκοπα είκοσι 
τέσσερις ώρες και όλο το χρόνο, 
χειμώνα καλοκαίρι και θα προσπα-
θώ να δίνω λύσεις στα προβλήματα 
που υπάρχουν στο χωριό μας, χω-
ρίς καμιά διάκριση και σκοπιμότη-
τα.

Θέλω να πιστεύω ότι τα προηγού-

ΕΠΙΣΤΟΛΗ ΤΟΥ 
ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΜΟΡΦΟΒΟΥΝΙΟΥ 

Κου ΝΑΝΟΥ ΣΕΡΑΦΕΙΜ 
ΠΡΟΣ ΤΟΥΣ ΒΟΥΝΕΣΙΩΤΕΣ

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΥΠΟΨΗΦΙΟΤΗΤΑΣ 
ΤΟΥ ΔΗΜΑΡΧΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ ΤΣΙΑΝΤΗ

Αγαπητοί χωριανοί 
Με οδηγό την αυτοδιοικητική μου Εμπειρία, την  προσφορά στον τόπο 

μου και ιδιαίτερα στο χωριό μου το Μορφοβούνι, την υπερκομματική μου 
αντίληψη και συμπεριφορά, ανακοινώνω την υποψηφιοτητά μου για την 
2η θητεία του Νεοσύστατου Δήμου της Λίμνης Πλαστήρα.

Με εγγύηση το έργο μου, τους άξιους συνεργάτες μου αλλά και τις 
αρχές της διαφάνειας, του ήθους, της εντιμότητας και της συνέπειας, 
που πιστά όλα τα χρόνια τίμησα, ζητώ την ολόψυχη στήριξη των χωρια-
νών μου για τη συνέχεια της Νέας Αυτοδιοικητικής διαδρομής, ισχυρο-
ποιώντας ακόμη περισσότερο το Δήμο μας, καθιστώντας τον πρότυπο 
Ανάπτυξης, λειτουργίας, διεκδικητικό-
τητας και προοπτικής.

Ένα Δήμο που είναι απόλυτα γνω-
στή η πολιτική μου συμβολή στη 
δημιουργία του, προετοιμάζοντας 
μάλιστα το έδαφος υπομονετικά από 
χρόνια, κατασκευάζοντας ένα υπερ-
σύγχρονο Δημαρχείο στο χωριό μας 
αλλά και επιλύοντας χρόνια προβλή-
ματα καθημερινότητας. 

Έργα όπως η Ύδρευση, οι οδοποι-
ίες, οι αναπλάσεις και οι αισθητικές 
παρεμβάσεις, το Πνευματικό Κέντρο, 
ο Ξενώνας, η επέκταση και η εμπορι-
κή αξιοποίηση της πλατείας μας, το 
Αθλητικό Κέντρο, η Αγροτική οδοποι-
ία, η ισχυρή μας πολιτιστική παρου-
σία αλλά και η κοινωνική μας μέρι-
μνα και φροντίδα, έργα λοιπόν και 
δράσεις Εκατομμυρίων Ευρώ, είναι 
αποτελέσματα της Αυτοδιοικητικής 
μου δράσης, προϊόντα συλλογικού σχεδιασμού και διεκδίκησης, αγώνα, 
σκληρής δουλειά, εμπειρίας και επιμονής.   

Αγαπητοί χωριανοί
Ισχυρά ήταν και τα αποτελέσματα της δράσης μας και την τελευταία 

αυτοδιοικητική περίοδο.
Ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα έχει ΜΗΔΕΝΙΚΌ δανεισμό, μηδενικά χρέη 

και υποχρεώσεις και συντάσσει ΠΛΕΟΝΑΣΜΑΤΙΚΟΥΣ προϋπολογισμούς, 
με πάγωμα των δημοτικών τελών καθ’ όλη τη θητεία.

Σχεδιάσαμε,  διεκδικήσαμε,  εντάξαμε και εκτελούμε έργα σε Ευρωπαϊκά 
και Κρατικά Προγράμματα προϋπολογισμού άνω των 22 εκ. ΕΥΡΩ!!! (σε 
3 χρόνια) ποσό που θα ζήλευαν πρωτεύουσες μεγάλων Νομών. 

Συστήσαμε όμως άμεσα Τεχνική και Οικονομική Υπηρεσία και οργα-
νώσαμε άψογα τη λειτουργία των υπηρεσιών του Δήμου μας στο χωριό 
μας με εμφανή αποτελέσματα ποιοτικά και ποσοτικά.

Αγαπητοί χωριανοί
Έχω εμπιστοσύνη στην κρίση σας και την αξιολόγηση σας. 
Πείτε ένα ισχυρό Ναι στο συνδυασμό μου αλλά και στο πρόσωπο μου, 

ως εγγύηση συνέχειας της πορείας του Ιστορικού μας Δήμου αλλά και 
του χωριού μας προς την Πρόοδο και την Ανάπτυξη.

Δημήτριος Τσιαντής 
Δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα

Πρόεδρος Επιτροπής Οικονομικών Κ.Ε.Δ.Ε.

μενα χρόνια που είχα την ευθύνη 
της κοινότητά μας προσπάθησα 
να δώσω λύσεις και να βοηθήσω 
τον καθένα από  με όλες μου τις δυ-
νάμεις 

Πιστεύω επίσης ότι οι άνθρωποι 
που ασχολούνται με την τοπική αυ-
τοδιοίκηση και ειδικά σε τοπικό επί-
πεδο δεν πρέπει να είναι απόμακροι 
και απρόσωποι.

 Η τοπική κοινωνία μας έχει ανά-
γκη από ανθρώπους που θα βλέ-
πονται κάθε μέρα, θα συζητούν, 
θα προσπαθούν να δίνουν λύσεις 
στα καθημερινά τους προβλήματα 
να βοηθούν ο ένας τον άλλον και 
να αισθάνονται πως κάποιος νοιά-
ζεται για αυτούς και την περιουσία 
τους. 

Ως μόνιμος κάτοικος του χωρι-
ού μας μπορώ, πιστεύω, να ξέρω 

καλύτερα από πολλούς άλλους τα 
προβλήματά μας και με την πείρα 
των προηγούμενων ετών μπορώ 
να βοηθήσω στη λύση τους.

Σεβόμενος πάντα τις αρχές μου 
που είναι η εντιμότητα, η δικαιοσύνη 
και η καθαρότητα του λόγου μου:

Σας ζητώ να με στηρίξετε και πάλι 
με την ψήφο σας για να συνεχίσου-
με μαζί το έργο που ξεκινήσαμε πριν 
από τέσσερα χρόνια.

ΟΛΟΙ ΜΑΖΙ ΕΝΩΝΕΝΟΙ 
ΜΠΟΡΟΥΜΕ ΝΑ ΚΑΝΟΥΜΕ 
ΚΑΛΥΤΕΡΟ ΤΟ ΧΩΡΙΟ ΜΑΣ

Με φιλικούς χαιρετισμούς, 
ΝΑΝΟΣ ΣΕΡΑΦΕΙΜ 
Πρόεδρος 
Τ.Δ. ΜΟΡΦΟΒΟΥΝΙΟΥ
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Την Κυριακή 2 Φεβρουαρίου 
2014 και ώρα 11:00 π.μ. έγινε η 
Γενική Συνέλευση του Συλλόγου 
Μορφοβουνιωτών Αθήνας στα 
γραφεία του Συλλόγου, στην οδό 
Αναστασίας 5, στον Περισσό, 
όπου κόπηκε και η πρωτοχρονι-
άτικη πίτα.

Αρχικά πήρε το λόγο ο πρόε-
δρος του Συλλόγου Κοτοπούλης 
Αποστόλης που καλωσόρισε 
τους παρόντες και ιδιαίτερα τα 
άτομα που είχαν καιρό να πα-
ραστούν στις συνελεύσεις του 
Συλλόγου. Στη συνέχεια, απέδωσε 
τιμή στην μνήμη των συγχωρια-
νών μας που έφυγαν τον περα-
σμένο χρόνο από τη ζωή, όπως 
ο Θωμάς Σακελαρίου και ο Σω-
κράτης Τσούλας. 

Αναφέρθηκε, κατόπιν, στην εκ-
δήλωση που έγινε για το Νικόλαο 
Πλαστήρα με αφορμή τη συμπλή-
ρωση 60 χρόνων από το θάνατό 
του και εξέφρασε τη λύπη του για 
την ελάχιστη συμμετοχή των Βου-
νεσιωτών παρόλο που έγινε ενη-
μέρωση και στάλθηκαν 100 προ-
σκλήσεις. Έκανε επίκληση προς 
όλους να μην οξύνουμε τις δια-
φωνίες και τις διαφορές απόψε-
ων που ενδεχομένως υπάρχουν 
μεταξύ των μελών του Συλλόγου. 
Αντί να ρίχνουμε λάδι στη φωτιά 
ας φροντίζουμε για την επίλυση 
των αντιθέσεων με συζήτηση και 
καλή πρόθεση. 

Ο πρόεδρος διατύπωσε τις πα-
ρακάτω προτάσεις: α) Να γίνεται 
μια συνάντηση των συγχωρια-
νών κάθε καλοκαίρι στο χωριό 
για συζήτηση των διαφόρων 
προβλημάτων και την ανάδειξη 
ιδεών για την αξιοποίηση του τό-
που μας και την καλυτέρευση της 
ποιότητας της ζωής μας, β) Να 
τιμήσουμε τους ανθρώπους που 
ίδρυσαν το Σύλλογο, γ) Να προ-
σελκύσουμε νέους ανθρώπους 
στο Σύλλογο και δ) Να θέσου-
με στόχο να υλοποιούμε έστω 
και ένα μικρό έργο κάθε χρόνο. 
Επίσης, ο πρόεδρος εξέφρασε 
την ιδέα της συνεργασίας με τον 
σύλλογο Μεσενικολιτών όσον 
αφορά την διοργάνωση κοινών 
εκδηλώσεων π.χ. εκδρομές, χο-
ρούς κ.ά.. 

Ο πρόεδρος ευχαρίστησε τον 
Γιώργο Γέρμανο για την σημα-
ντική βοήθεια που προσφέρει 
στην έκδοση της εφημερίδας και 
τον Βασιλούλη Γεώργιο για την 
ωραία βραδιά που μας χάρισε το 
καλοκαίρι στο Πνευματικό Κέντρο 
του χωριού μας με την ιστορική 
ανασκόπηση σε θέματα των Βαλ-
κανικών Πολέμων. Τέλος, έκλεισε 
με ευχές προς όλους για Καλή 
Χρονιά!

Έπειτα ο πρόεδρος της συνέ-
λευσης, Βασιλούλης Γιώργος, ευ-
χήθηκε σε όλους Καλή Χρονιά και 
αφού καλωσόρισε τον Δήμαρχο 
Λίμνης Πλαστήρα Τσιαντή Δημή-
τριο, τον ευχαρίστησε για την τιμή 
που μας κάνει να παρίσταται σε 
κάθε συνάντηση και του έδωσε 
τον λόγο. 

Ο Δήμαρχος ευχήθηκε με τη σει-
ρά του Καλή χρονιά με υγεία, δύ-
ναμη και αισιοδοξία και εξέφρασε 
την ελπίδα το νέο έτος να είναι 
καλύτερο από τα προηγούμενα. 
Η κοινωνία μας βασανίζεται από 
μια βαθιά κρίση που έπληξε όλες 
τις οικογένειες και μας οδήγησε 
στην εσωστρέφεια. Το πνεύμα 
του εθελοντισμού και η διατήρη-
ση της συνοχής μεταξύ των με-
λών του Συλλόγου είναι επίτευγμα 
του Προέδρου και του Δ.Σ. και για 
αυτό χαίρουν εκτίμησης και είναι 

άξιοι συγχαρητηρίων. Στις σημερι-
νές δύσκολες συνθήκες, έστω και 
λίγα λεπτά αν αφιερώνει κάποιος 
για τα κοινά, αξίζει τον έπαινο. 

Σχετικά με την πρόταση του 
Προέδρου για συνεργασία με τον 
Σύλλογο Μεσενικολιτών ο Δήμαρ-
χος είπε ότι η δημόσια στάση του 
είναι σαφής. Λέει «ναι» στην σύ-
μπραξη και συμπαράταξη των 
πολιτιστικών συλλόγων και δίνει 
το παρόν σε κάθε πρωτοβουλία 
καθόσον θεωρεί ότι οι πολιτιστικοί 
σύλλογοι έχουν ουσιαστική συνει-
σφορά στο πολιτικό και κοινωνι-
κό «γίγνεσθαι». Ως παράδειγμα 
ανέφερε την επιστράτευση των 
Συλλόγων στην απογραφή του 
2011 . Χωρίς αυτή στο Μορφο-
βούνι θα είχαν εγγραφεί 200-300 
άτομα το πολύ και στο Δήμο μας 
2500 άτομα. Όμως οι πολιτιστικοί 
φορείς εισάκουσαν την έκκληση 
του Δημάρχου και επιστρατεύτη-
καν με αποτέλεσμα να προσελ-
κύσουν πολλά άτομα που ήρθαν 
και απογράφηκαν στον τόπο 
τους. Έτσι ο Δήμος αριθμεί σήμε-
ρα 8.800 εγγεγραμμένους κατοί-
κους (20% περισσότεροι από την 
απογραφή του 2001), φαινόμενο 
μοναδικό σε σχέση με άλλους Δή-
μους. Το αποτέλεσμα είναι ότι τα 
οικονομικά του Δήμου μας είναι 
ανθηρά, ενώ τα οικονομικά των 
περιφερειακών Δήμων συνετρί-
βησαν. Ο Δήμαρχος τόνισε ότι 
ο σημερινός εύρωστος Δήμος 
Λίμνης Πλαστήρα είναι επίτευγμα 
όχι μόνο της Δημοτικής Αρχής, 
αλλά και του Συλλόγου Μορφο-
βουνιωτών και αναγνωρίζει ότι 
χωρίς τους ετεροδημότες δεν λει-
τουργεί ο Δήμος. 

Έπειτα πήρε το λόγο ο Κουτσώ-
νας Γιώργος, πρόεδρος της Εξελε-
γκτικής Επιτροπής που ανέγνωσε 
τα έσοδα και έξοδα του Συλλόγου 
για το 2013 και διαπίστωσε ισο-
σκελισμό εσόδων-εξόδων. Εγκρί-
θηκε ο οικονομικός ισολογισμός. 
Ο συγχωριανός μας δικηγόρος 
Κώστας Κοντοστέργιος προθυ-
μοποιήθηκε να βοηθά τον Γιώργο 
Κουτσώνα στο έργο της εξελεγκτι-
κής επιτροπής. Ο πρόεδρος της 
συνέλευσης Γιώργος Βασιλούλης 
ευχαρίστησε τον Γιώργο Κουτσώ-
να για την εθελοντική του συμμε-
τοχή στον έλεγχο των οικονομι-
κών του Συλλόγου και τόνισε ότι 
γενικά πρέπει να αναγνωρίζουμε 
όσους βοηθούν το Σύλλογο στο 
έργο του. Εκτός από τον Γιώργο 
Κουτσώνα ανέφερε και ευχαρί-
στησε τον Γιάννη Λατίνο που ερ-
γάζεται ακούραστα και φροντίζει 
τα οικονομικά του Συλλόγου και 
τον Γιώργο Γέρμανο, εγγονό του 
Γιώργου Ζαχαρή και της Σοφίας 
Πατσιαούρα, για την προσφορά 
του στην έκδοση της εφημερίδας. 

Στη συνέχεια, πήραν το λόγο με 
τη σειρά που αναφέρονται οι πα-
ρακάτω:

1) Γιάννης Λατίνος. Αφού ευχή-
θηκε καλή χρονιά δήλωσε ότι πέ-
ρυσι δεν υπήρχε συμμετοχή στη 
συνέλευση, ούτε προθυμία για 
υποψηφιότητες για εκλογή νέου 
Διοικητικού Συμβουλίου. Έτσι πα-
ρέμειναν οι ίδιοι στο Δ.Σ.. Παρα-
πονέθηκε ότι δεν συνεδρίασε το 
Δ. Σ. ούτε μια φορά. Επίσης, δεν 
κρατήθηκαν πρακτικά των συνε-
δριάσεων. Το βιβλίο των πρακτι-
κών έχει να ενημερωθεί από το 
1999! Δήλωσε ότι παραιτείται από 
το Δ.Σ. και πρότεινε να παραιτη-
θούν και οι υπόλοιποι και να ανα-
λάβουν νέα και δραστήρια άτομα 
τη διοίκηση του Συλλόγου. Άτομα 
που θα αναλάβουν όχι για εφέ, 

αλλά για δουλειά!
2) Κουτσώνας Γιώργος. Πρό-

τεινε να γίνεται μια ημερήσια εκ-
δρομή, μια Κυριακή το χρόνο, με 
έξοδα του Συλλόγου με στόχο να 
βρίσκονται οι χωριανοί.

3) Κατοίκος Φώτης. Πρότεινε να 
τιμήσουμε αξιέπαινους ανθρώ-
πους του τόπου μας απονέμο-
ντάς τους τιμητικές πλακέτες. Να 
αποφασίζει το Δ. Σ. του Συλλόγου 
ποια άτομα θα τιμηθούν. Για πα-
ράδειγμα, ο ίδιος προτείνει να τι-
μηθούν ο Βαγγέλης και ο Σωκρά-
της Καφετζής για την προσφορά 
του καφενείου τους στο Σύλλογο 
ως Γραφείο. Επεσήμανε με τη σει-
ρά του τη σημαντική προσφορά 
του Γιώργου Γέρμανου για την έκ-
δοση της εφημερίδας, τον οποίο 
αποκάλεσε «στολίδι της εφημερί-
δας» και τόνισε ότι αποτελεί πα-
ράδειγμα προς μίμηση. Ο Φώ-
της πρότεινε επίσης να μπαίνουν 
ωραίες έγχρωμες φωτογραφίες 
στην εφημερίδα, προσεγμένες και 
καθαρές, υπερασπίζοντας την 
άποψη ότι: «Μια εικόνα = χίλιες λέ-
ξεις»! Όσον αφορά στην αλλαγή 
Προεδρείου ο Φώτης επεσήμανε 
ότι το προεδρείο χρειάζεται αν-
θρώπους που να διαθέτουν όχι 
μόνον «γνώσεις» αλλά και εμπει-
ρία και που αφιερώνουν αρκετό 
χρόνο για την υλοποίηση των 
οραμάτων του Συλλόγου. Μπορεί 
να είμαστε στο Σύλλογο οι ίδιοι 
και οι ίδιοι κάθε χρόνο, αλλά ο κα-
θένας προσθέτει κάθε φορά ένα 
λιθαράκι. 

4) Τάσος Νάνος. Είπε ότι δεν έγι-
νε ενημέρωση για την εκδήλωση 
για τον Πλαστήρα. Αναρωτήθηκε 
που στάλθηκαν οι 100 προσκλή-
σεις που είπε ο Πρόεδρος πως 
έστειλε. Επίσης, διαμαρτυρήθηκε 
λέγοντας ότι το Δ.Σ. του Συλλόγου 
δεν συνεδρίασε ούτε μία φορά και 
δεν έγινε καμία ενημέρωση. Ελπίζει 
τη νέα χρονιά να βελτιωθεί αυτή η 
κατάσταση.

5) Θωμάς Κατσακιώρης. Επε-
σήμανε ότι η ενημέρωση των χω-
ριανών σχετικά με οποιοδήποτε 
γεγονός μπορεί να γίνει άμεσα 
και γρήγορα με ένα μήνυμα στο 
κινητό. Αρκεί λοιπόν ο Σύλλογος 
να καταγράψει τους αριθμούς 
των κινητών όσων περισσότερων 
συγχωριανών. Επίσης, πρότεινε 
να τιμηθούν ο Μάρκος Τσούλας 
και ο Χρήστος Αλεξανδρής για 
την προσφορά τους στο χωριό 
απονέμοντας τιμητική πλακέτα 
στις οικογένειές τους.

6) Θωμάς Κατοίκος. Έδωσε 
συγχαρητήρια στους παρευρι-
σκόμενους για τη συμμετοχή τους 
στη συνέλευση εκφράζοντας την 
άποψη ότι στις σημερινές δύσκο-
λες καταστάσεις, όπου η αδιαφο-
ρία είναι σημάδι των καιρών, κάθε 
συμμετοχή στα κοινά θεωρείται 
θετική. Ευχής έργο είναι ο καθέ-
νας μας κάτι να προσφέρει όταν 
μπορεί, όπως μπορεί. Ανέφερε 
ότι συμφωνεί με την πρόταση του 
προέδρου για τη συνεργασία των 
συλλόγων Μεσενικολιτών– Μορ-
φοβουνιωτών και τη θεωρεί πολύ 
θετική. Όσον αφορά το θέμα της 
ανανέωσης του Δ.Σ. του Συλλό-
γου πρέπει να γίνει εφόσον το 
παρόν Δ.Σ. δηλώσει την παραίτη-
σή του. Τέλος, πρότεινε να τιμηθεί 
ο Τσαλδάρης που για σειρά ετών 
επιμελείτο την έκδοση της εφημε-
ρίδας.

7) Σταύρος Κατοίκος. Ευχήθηκε 
καλή χρονιά με την ελπίδα να μην 
ξανάρθει χρονιά τόσο δύσκολη 
σαν αυτή που πέρασε. Συμφω-
νεί με τα λεγόμενα του Δημάρχου 

για την οικονομική ευρωστία του 
Δήμου, από την οποία ωφελού-
μαστε όλοι και όχι μόνο οι μόνιμοι 
κάτοικοι γιατί απολαμβάνουμε τα 
έργα που γίνονται κάθε φορά που 
επισκεπτόμαστε το χωριό μας. 
Προτείνει να καθιερωθεί βραδιά 
Δημοτικού τραγουδιού στο Δήμο, 
όπου μάλιστα θα λέγονται τρα-
γούδια μόνο από Βουνεσιώτες. 
Εδώ παρενέβη ο Δήμαρχος και 
συναίνεσε να γίνει το Μορφοβού-
νι «κοιτίδα Δημοτικού τραγουδι-
ού».

8) Απόστολος Ρεφενές. Ευχή-
θηκε καλή χρονιά και έδωσε συγ-
χαρητήρια στο Δ. Σ. του Συλλόγου 
για το έργο του. Δεν συμφωνεί με 
την πρόταση παραίτησης του Δ.Σ. 
που έκανε ο Γιάννης Λατίνος.

9) Αλεξάνδρα Σκούφη. Ευχή-
θηκε σε όλους καλή χρονιά και 
εξέφρασε τη χαρά της που ξανα-
βρέθηκε στο Σύλλογο μετά από 
30 χρόνια απουσίας. Η πολύχρο-
νη απουσία της οφείλονταν τόσο 
στις πολλές υποχρεώσεις της ως 
εργαζόμενη μητέρα και σύζυγος, 
όσο και στην προσπάθεια της να 
ολοκληρώσει το διδακτορικό της 
στη Διδακτική των Μαθηματικών. 
Ελπίζει ότι στο μέλλον θα έχει τη 
δυνατότητα να συμμετέχει συχνό-
τερα στα δρώμενα του Συλλόγου 
και να προσφέρει τις υπηρεσίες 
της όταν και όπου χρειαστεί. Στη 
συνέχεια απευθύνθηκε στον πρό-
εδρο και τα μέλη του Δ. Σ. και τους 
συγχάρηκε για το έργο τους τονί-
ζοντας ότι, στις δύσκολες μέρες, 
που ζούμε η προσφορά του κα-
θενός στα κοινά είναι πολύτιμη. 
Επικρότησε μάλιστα την πρόταση 
του προέδρου Κοτοπούλη Απο-
στόλη για συνεργασία των Συλ-
λόγων Μεσενικολιτών Μορφο-
βουνιωτών.

10) Γιώργος Βασιλούλης. Ανα-
κοίνωσε με χαρά ότι έχει στην 
κατοχή του το 1ο Φύλλο της 
εφημερίδας που εκδόθηκε τον 
Ιανουάριο του 1987, το οποίο θα 
ψηφιοποιήσει και θα το στείλει 
ηλεκτρονικά σε όλους τους χωρι-
ανούς. Αναφέρθηκε στη συνέχεια 
στις προτάσεις που ακούστηκαν 
λέγοντας ότι τον βρίσκουν σύμ-
φωνο. Συγκεκριμένα: α) Συμφω-
νεί με την συνεργασία των Συλ-
λόγων. Μάλιστα σε πολλά μέρη 
έχουν κάνει συνομοσπονδίες Συλ-
λόγων με πολλά οφέλη. Προτείνει 
να τεθεί προς ψήφιση η ίδρυση 
Συνομοσπονδίας των Συλλόγων 
των χωριών της Λίμνης Πλαστή-
ρα. β) Όσον αφορά το θέμα της 
άμεσης επικοινωνίας συμφωνεί 
με την αποστολή μηνυμάτων SMS 
μέσω κινητού τηλεφώνου που 
πρότεινε ο Θωμάς Κατσακιώρης, 
γιατί έτσι κάθε συνταρακτική είδη-
ση θα γίνεται γρήγορα γνωστή σε 
όλους. γ) Όσον αφορά το θέμα 
της προσέλκυσης νέων ατόμων 
στο Σύλλογο προτείνει να τους 
προσεγγίσουμε με το δικό τους 
σύστημα, δηλαδή με email, δη-
μιουργία ομάδας στο Facebook 
«νέων του Μορφοβουνίου» κ.λπ.. 
δ) Όσον αφορά στην ανανέω-
ση του Δ.Σ. αν θέλει κάποιος να 
παραιτηθεί και κάποιος άλλος να 
μπει στο Δ.Σ. να γίνει σήμερα. Οι 
αποφάσεις της Γενικής Συνέλευ-
σης δεσμεύουν το Δ.Σ.

11) Κυρίτσης Δημήτρης. Η απο-
στολή του Συλλόγου είναι να συ-
νενώνει τους χωριανούς και να 
βοηθά να κρατήσουμε τον πολιτι-
σμό μας και την ιστορία μας. Δή-
λωσε ότι έχει πολλές προτάσεις 
και ιδέες για έργα που πρέπει να 
γίνουν στο χωριό. Όπως για πα-

ράδειγμα ένα μνημείο πεσόντων 
για πολλούς ήρωες Βουνεσιώτες 
που πολέμησαν και έπεσαν σε δι-
άφορα μέρη της ευρύτερης περι-
οχής του Δήμου Λίμνης Πλαστή-
ρα. Ανέφερε ότι κατέχει ένα αρχείο 
με ονόματα χωριανών που θυσι-
άστηκαν για την πατρίδα. Επίσης 
πρότεινε να γίνει μια τιμητική ανα-
φορά στον Μάρκο Τσούλα, που 
με το έργο του συνένωσε όλους 
τους Βουνεσιώτες. Όσον αφορά 
την κατηγορία που του απευθύν-
θηκε, ότι εκφράζει με την στάση 
του αντιπαλότητα προς τον Δή-
μαρχο, δήλωσε ότι δεν νοιώθει 
καμία αντιπαλότητα. Αντιθέτως 
σέβεται τον Δήμαρχο και τον ανα-
γνωρίζει. Εκτιμά την προσφορά 
του στον τόπο μας. Ωστόσο. 
απευθύνει μομφή στον Δήμαρχο 
γιατί δεν έστησε στο χωριό ένα 
μνημείο για τους Βασίλη Αλεξαν-
δρή και Δημήτρη Τσιμογιάννη, 
ήρωες της Εθνικής Αντίστασης. 
Επίσης κρίνει τον Δήμαρχο για μη 
σωστή διαχείριση της πλατείας 
του χωριού. Συγκεκριμένα, επιτρέ-
πει να καλύπτεται το άγαλμα του 
Πλαστήρα με τέντες και καρέκλες, 
ενώ οφείλουμε να αναδεικνύουμε 
την ιστορία του χωριού μας.

12) Αντώνης Κυρίτσης: Πα-
ρατηρεί ότι υπάρχει θέληση για 
συμμετοχή στο Συμβούλιο. Το πιο 
βασικό είναι να υπάρχει επικοινω-
νία. Δημιουργήθηκαν σελίδες στο 
internet που μπορούμε να τις αξι-
οποιούμε για να επικοινωνούμε 
και να ανταλλάσσουμε ιδέες. Τάσ-
σεται υπέρ της ίδρυσης Συνομο-
σπονδίας Συλλόγων και προτείνει 
να γίνουν κινήσεις προς αυτήν 
την κατεύθυνση. Αναγνωρίζει ότι 
ο πρόεδρος του Δ.Σ. έτρεξε αρκε-
τά. Μόνος του όμως δεν μπορεί, 
για αυτό πρέπει να υπάρξει μεγα-
λύτερη συμμετοχή.

13) Δευτερολογία Δημάρχου. 
«Δεχόμαστε τη συμβολή όλων και 
τη θεωρούμε πολύ θετική. Συμφω-
νώ με τις περισσότερες προτάσεις 
που ακούστηκαν εδώ. Ακούω γε-
νικά τα πάντα, τα σταχυολογώ και 
υλοποιώ όσα μπορώ. Ο πιο αδυ-
σώπητος κριτής είναι η κάλπη. Θα 
λάβω σοβαρά υπόψη τις προτά-
σεις του Δημήτρη Κυρίτση. Ωστό-
σο, θέλω να επισημάνω ότι ουδέ-
ποτε κατετέθη στο Δήμο επίσημα 
πρόταση για ίδρυση μνημείων. Να 
κατατεθούν επίσημα προτάσεις 
από το Σύλλογο. Έκανα τιτάνιο 
αγώνα για να διασωθεί ο Δήμος 
Πλαστήρα και να μην ενσωμα-
τωθούν τα χωριά μας στον Δήμο 
Καρδίτσας, οπότε και θα είχαμε 
αφανιστεί. Φρόντισα για την κα-
θιέρωση και συνέχιση του Λογο-
τεχνικού Διαγωνισμού «Αντώνης 
Σαμαράκης». Όσον αφορά τη δια-
μαρτυρία για την έλλειψη μονίμου 
υπαλλήλου στο Κέντρο Ιστορικών 
Μελετών δηλώνω ότι δεν έχουμε τη 
δυνατότητα να διαθέτουμε μόνιμο 
υπάλληλο, αλλά αν μας ειδοποι-
ήσει κάποιος εγκαίρως ότι φέρνει 
επισκέπτες στο χωριό μπορούμε 
να στείλουμε άμεσα κάποιον». 

Στη συνέχεια ο Γιώργος Κου-
τσώνας πρότεινε αν κάποιος θέ-
λει να παραιτηθεί από το Δ. Σ. να 
το κάνει τώρα. Ο Νάνος δήλωσε 
ότι παραιτείται από το Δ.Σ. επειδή 
δεν συνεδριάζει. Ο Ρεφενές Από-
στολος διέψευσε τη φήμη ότι είπε 
κάποτε πως δεν δημοσιεύει στην 
εφημερίδα γραπτά κείμενα του 
Δημάρχου. 

Τελικά η Γενική Συνέλευση απο-
φάσισε ότι το Δ.Σ. παραμένει ως 
έχει για ένα χρόνο και έληξε η συ-
νεδρίαση.
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Καρδίτσα
ΚΟΠΗ ΠΡΩΤΟΧΡΟΝΙΑΤΙΚΗΣ ΠΙΤΑΣ

Πραγματοποιήθηκε την Κυριακή στις 19 Ιανουάρι-
ου η κοπή της πρωτοχρονιάτικης πίτας του Συλλόγου 
Μορφοβουνιωτών Ν. Καρδίτσας. 

Αρκετοί ήταν οι Βουνεσιώτες που παραβρέθηκαν 
στην εκδήλωση, κατά τη διάρκεια της οποίας η χορω-
δία τραγούδησε τα κάλαντα και άλλα παραδοσιακά 
δημοτικά τραγούδια. 

Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους ο ιερέ-
ας του χωριού μας παπα–Βασίλης Νάνος, ο Δήμαρ-
χος Λίμνης Πλαστήρα κος Τσιαντής Δημήτριος, η πε-
ριφερειακή σύμβουλος κα Κόκκαλη–Κουβέλη Γεωργία, 
ο Πρόεδρος του Συνεταιρισμού Μορφοβουνίου κος 
Κοντοστέργιος Σεραφείμ, ενώ μας τίμησε και πολυμε-
λής αντιπροσωπεία του Συλλόγου Μορφοβουνιωτών 
Βόλου με επικεφαλής τον Πρόεδρο κο Σταμογιώργο 
Ηλία. Ο τυχερός της πίτας ήταν ο Κοτοπούλης Ηλίας 
που κέρδισε μια ηλεκτρική σόμπα. 

ΕΤΗΣΙΟΣ ΧΟΡΟΣ 
Το Σάββατο 1 Φλεβάρη στο Κέντρο Αντωνίου στη 

Μητρόπολη έγινε ο ετήσιος χορός του Συλλόγου Μορ-
φοβουνιωτών Ν. Καρδίτσας. 

Ο καιρός φέτος δεν ήταν σύμμαχος, αφού το λίγο 
χιόνι που έριξε φέτος έπεσε εκείνη τη μέρα. Έτσι, η προ-
σέλευση του κόσμου ήταν μικρότερη από την αναμε-
νόμενη. Παρ’ όλα αυτά το κέφι μεταξύ αυτών που πα-
ραβρέθηκαν δεν έλειψε και το γλέντησαν με την ψυχή 
τους 

Την παράσταση έκλεψαν για μια ακόμη φορά τα μι-
κρά παιδιά με το χορευτικό τους. Το χορευτικό των ενη-
λίκων παρουσίασε χορούς της Ηπείρου.

Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους ο 
Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Καρδίτσας κος Τσιάκος Βα-
σίλειος, ο Δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα κος Τσιαντής 
Δημήτριος, οι αντιδήμαρχοι κα Χρήστου και κος Σκόν-
δρας, ο Πρόεδρος του Δ.Σ. κος Στεργιόπουλος Θ., ο 
Πρόεδρος του Συνεταιρισμού Μορφοβουνίου κος Κο-
ντοστέργιος Σεραφείμ και αντιπροσωπεία της Ένωσης 
Πολιτιστικών Συλλόγων Ν. Καρδίτσας. 

Συνδρομές Μελών
  	 	 	 €

Αθήνα
Κοτοπούλη Ελένη    20
Κοτοπούλης Θωμάς   20 
Τατσάκης Χρίστος Κρυσταλ.  20
Καλαντζή Θούλα    20
Αποστόλου Τάκης    20
Κορελού Ελένη    10
Κατσίκας Σεραφείμ    50
Χούτας Γεώργιος    20
Καφεντζής Ευθύμιος   20 
Μπούζα Ζωή    20
Τουλιάς Λ. Δημήτριος   40
Πανταζής Φώτιος    20
Κυριαζής Ηλίας    20
Ρεφενές Α. Απόστολος   20
Κατσακιώρης Βασίλειος   20
Κατσακιώρης Κων/νος   20
Κοντοστέργιος Α. Τάκης   30
Ζαχαρής Ηλίας    20
Ζαχαρής Βασίλειος    20
Κυρίτσης Φώτιος    50
Ζαχαρής Κωνσταντίνος   20
Ζαχαρής Ελευθέριος   20
Τσούλας Γεώργιος    30
Μανώλης Η. Βάιος    50
Νάνος Αναστάσιος   20
Κατσακιώρης Η. Θωμάς   20
Κοτίνος Σωτήριος    20
Κοτίνος Γεώργιος    30
Κοτίνου Ελένη    20
Κοτίνος Αθανάσιος   20
Κατοίκος Σταύρος    20
Κατοίκος Σ. Ιωάννης   20
Μανώλης Α. Ηλίας    20
Κοντοστέργιος Σ. Κων/νος   20
Κατοίκος Θωμάς    30
Βασιλούλης Γεώργιος   50
Κοντοστέργιος Σ. Γεώργιος  40
Κατσακιώρης Α. Φώτιος   20
Κουτσώνας Α. Γεώργιος   20 

Καρδίτσα
Ξυνογαλος Απόστολος   20
Καλαντζής Γ. Ηλιας    25
Καλαντζής Γ. Ιωάννης   25
Κωνσταντίνου Κω/νος   20
Νάνος Σεραφείμ    30
Τσαβαλος Αναστάσιος   20
Βασιλούλης Ευάγγελος   20
Μπαλτά Παρθενόπη   20
Κωνσταντίνου Λάμπρος   20
Πατσιαούρα Βασιλική   20
Γκιούρης Θωμάς    20
Γκιούρης Σωτήρης    20
Τσίτος Γεώργιος    20
Γιαννάκου Μαρίνα  χ . Χρήστου 20
Καλαντζής Α. Βασίλειος   20
Κοντοστέργιου Στυλιανή   20
Τσιαντής Θωμάς    20
Τσιαντής Απόστολος   20
Σανιδάς Δημήτριος   20
Κωσταρέλος Ευάγγελος   20
Πίτσαβος Θωμάς    20
Κοντοστέργιος Χρήστος   20
Κατσακιώρης Στέφανος   20
Κατσακιώρης Φώτης   20
Κοτοπούλης Ηλίας    20
Κοντοστέργιος Σωτήρης   20 
Μπαλταδώρος Απόστολος  40 
Ραχωβίτσας Παναγιώτης   30
Κωσταρελος Χρήστος   20
Κοντούλης Θωμάς    50
Κατοίκος Ιωάννης    20
Κατοίκος Αριστοτέλης  20
Λατίνος Βάιος    30
Θεάκος Κων/νος    25
Παγώνης Βασίλειος   25
Κοντούλη Μαρία    20
Τσάβαλος Γιώργος   20
Βρόντου Κρυσταλλία   20
Κατοίκου Ελένη    20
Κουβέλη–Κόκκαλη Γεωργία  20
Σανιδά Χ. Γεωργία    20
Ρόπης Σωκράτης    20
Τσιαντής Δημήτριος   50
Καλαντζής Σωτήριος   20
Νάνος Ιωάννης    20
Σκουφης βασΊλειος   20

Τέλος, ο Πεντζόπουλος Σωτήριος 
από την Αμερική προσέφερε το 
ποσό των 200 δολλαρίων.

ΝΕΑ ΤΩΝ ΣΥΛ ΛΟΓΩΝ

ΣΥΓΧΑΡΗΤΗΡΙΑ 
Ο ιατρός Δημήτρης Κωσταρέλος, γιος του 

Γιώργου Δημητρίου Κωσταρέλου, αρίστευσε 
στις εξετάσεις, που διεξήχθησαν με παγκόσμια 
συμμετοχή ιατρών στην Αυστρία για την από-
κτηση του Ευρωπαϊκού Διπλώματος Ωτορι-
νολαρυγγολογίας Χειρουργικής Κεφαλής και 
Τραχήλου. 

Τον εξαίρετο επιστήμονα τιμά ιδιαίτερα η 
απόφασή του να προσφέρει τις ιατρικές του 
υπηρεσίες στην Καρδίτσα. 

Η εφημερίδα μας τον συγχαίρει θερμά και 
του εύχεται να συνεχίσει τη λαμπρή πορεία 
του. 

ΕΠΙΤΥΧΙΕΣ 
& ΝΕΟΙ ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΕΣ

Η Γιαννουσά Κωνσταντίνα του Ιωάννη και 
της Σπυριδούλας Κουσιά, εγγονή του Δωρό-
θεου, πέτυχε στο Τμήμα Νομικής του Δημοκρί-
τειου Πανεπιστημίου Θράκης (Κομοτηνή). 

Θερμά συγχαρητήρια και καλή πρόοδο! 

******
Η Οικονόμου Ελένη, εγγονή του Βασιλείου 

και της Ιφιγένειας Τουλιά, πήρε το πτυχίο του 
Τμήματος Φιλολογίας του Πανεπιστημίου Ιω-
αννίνων. 

Συγχαρητήρια και καλή σταδιοδρομία! 

******
Η Μυρτώ Κατσακιώρη του Στεφανου πήρε 

το πτυχίο του Παιδαγωγικού Τμήματος Νηπια-
γωγών του Πανεπιστημίου Ιωαννίνων.

Καλή πρόοδο και θερμά συγχαρητήρια! 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Τ Η Σ  Γ Ε Ν Ι Κ Η Σ  Σ Υ Ν Ε Λ Ε Υ Τ Η Σ 
Τ Ο Υ  Σ Υ Λ Λ Ο Γ Ο Υ  Μ Ο Ρ Φ Ο Β Ο Υ Ν Ι Ω Τ Ω Ν  Α Θ Η Ν Α Σ Βόλος

ΚΟΠΗ ΠΡΩΤΟΧΡΟΝΙΑΤΙΚΗΣ ΠΙΤΑΣ 
Την Κυριακή 12/1/2014 πραγματοποιήθηκε στο κέ-

ντρο ΠΑΡΑΛΙΟ η κοπή της πρωτοχρονιάτικης πίτας, 
με την παρουσία 120 μελών και φίλων του Συλλόγου 
μας. 

Μας τίμησε με την παρουσία του σύσσωμο το Δ.Σ. 
του Συλλόγου Μορφοβουνιωτών Καρδίτσας καθώς 
και ο Πρόεδρος του χωριού μας, κ. Σεραφείμ Νάνος. 
Επίσης παρευρέθηκαν μέλη του Δ.Σ. της ομάδας μας 
ΜΑΥΡΟΣ ΚΑΒΑΛΑΡΗΣ καθώς και εκπρόσωποι άλλων  
συλλόγων του Βόλου. Έγινε ανταλλαγή ευχών μεταξύ 
των χωριανών και ακολούθησε η καθιερωμένη συζή-
τηση-γενική συνέλευση με απολογισμό και προγραμ-
ματισμό για το νέο χρόνο. 

Τέλος, τιμήθηκε από το Σύλλογό μας για την προ-
σφορά του ο κος Χρίστος Χρονόπουλος. Το φλουρί 
της πρωτοχρονιάτικης πίτας κέρδισε η μικρή Καρνά-
βα Χριστιάνα.   

ΕΤΗΣΙΟΣ ΧΟΡΟΣ 
Για άλλη μία χρονιά πραγματοποιήθηκε ο ετήσιος 

χορός του Συλλόγου μας, στις 22/2/2014 στο κέντρο 
ΑΡΓΩ. Η βραδιά στέφθηκε με απόλυτη επιτυχία κα-
θώς παρευρέθησαν 230 περίπου άτομα, χωριανοί 
και φίλοι. Δεν έλειψε βέβαια και η παρουσία εκλεκτών 
επισήμων του χωριού μας. Όλοι μαζί, μετά την πα-
ρουσίαση των τριών χορευτικών του Συλλόγου μας, 
ξεφαντώσαμε με ένα βουνεσιώτικο γλέντι μέχρι τις 
πρώτες πρωινές ώρες. Σύμμαχος ης προσπάθειας 
μας και φέτος ήταν οι χορηγοί μας, Γιολδάσης Β., Κίσ-
σας Ν., Λάμπης Κ., και το ζαχαροπλαστειο του Μπά-
μπη Μπάρδα.  

ΕΚΛΟΓΟΑΠΟΛΟΓΙΣΤΙΚΗ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ 
Βάσει του καταστατικού του Συλλόγου μας, απο-

φασίστηκε η διεξαγωγή της εκλογοαπολογιστικής γε-
νικής συνέλευσης την Κυριακή 16 Μαρτίου 2014 στα 
γραφεία του Συλλόγου, κατά την οποία αναδείχθηκε 
το νέο Δ.Σ. 

Λοκαντζάρια 
στο Χωριό

Για μια ακόμη φορά η πα-
ρέα των παιδιών του Σού-
ηλου πραγματοποίησε το 
έθιμο των λοκαντζαραίων 
στο Μορφοβούνι. Ο καιρός 
ήταν και φέτος σύμμαχος 
και παρόλο που λίγα ήταν 
τα σπίτια που ήταν ανοιχτά, 
ένα σεβαστό ποσό συγκε-
ντρώθηκε από το τραγούδι 
στα σπίτια των χωριανών. 
Η παρέα ξεκίνησε το πρωί 
από την πλατεία του χωριού 
και αφού γύρισε όλο το χω-
ριό κατέληξε και πάλι στην 
πλατεία όπου η ψυχή της 
παρέας, ο Νάνος Σεραφείμ, 
ετοίμασε το παραδοσιακό 

«κατσιαμάκι» που προσφέρ-
θηκε στους παρευρισκομέ-
νους, ενώ ακολούθησε και 
γλέντι από την παρέα του 
Σούηλου .

Φέτος μάλιστα υπήρξε και 
τηλεοπτική κάλυψη από το-
πικό κανάλι 

Το ευχάριστο είναι ότι όλο 
και πιο νέα παιδιά πλαισιώ-
νουν το Σούηλο και αυτό δεί-
χνει ότι το έθιμο δεν σβήνει.

Δυστυχώς το καθιερωμέ-
νο γλέντι που γίνεται με τα 
χρήματα που συγκεντρώ-
νονται τις Απόκριες φέτος 
αναβλήθηκε και η νέα ημε-
ρομηνία θα ανακοινωθεί 
έγκαιρα, αφού την ημέρα 
εκείνη έγινε η κηδεία του 
άτυχου συγχωριανού μας 
Τουλιά Α. Γεωργίου.

Κ ο ι ν ω ν ι κ ά  Ν έ α
Γεννήσεις

Η Πίτσαβου Ανθή, κόρη του Ιωάννη Πίτσαβου, γέννη-
σε κοριτσάκι. 

Η Πίτσαβου Σταυρούλα, κόρη του Θωμά Πίτσαβου, 
γέννησε αγοράκι. 

Η Αθηνά Νάνου, σύζυγος του Βάιου Σ. Νάνου, γέννη-
σε δίδυμα αγοράκια.

Σας ευχόμαστε να χαίρεστε τα παιδιά σας και να τα 
καμαρώσετε όπως επιθυμείτε! 

“Έφυγαν από κοντά μας” 
Έφυγαν από κοντά μας οι Κωσταρέλου–Παναγοπού-

λου Δήμητρα, σύζυγος του Αλέξανδρου Κ. Κωσταρέ-
λου, ετων 33, ο Σταύρου Γεώργιος ετών 75, ο Τουλιάς 
Α. Γεώργιος, ετών 48, η Κατσακιώρη Ευανθία χήρα Βα-
σιλείου, η Ρεφενέ Ελένη χήρα Αναστασίου και η Παπα-
δούλη Χαρίκλεια χήρα Γεωργίου Βόλος. 

Θερμά συλλυπητήρια στους συγγενείς αυτών. 

Γενάρης - Φλεβάρης - Μάρτης 2014

5



Στα προηγούμενα φύλλα της Μ.Φ. 
γράψαμε ακροθιγώς, πως κατόρ-
θωναν να βγαίνουν μερικοί Δήμαρ-

χοι στους παλαιούς μικρούς επαρχια-
κούς Δήμους (πριν την κατάργησή τους 
το έτος 1912 από τον Ελ. Βενιζέλο), ακόμα 
και με τη βοήθεια των υπαρχόντων τότε 
ληστών της εποχής. 

Αναφερθήκαμε δε και στην πολιτεία και 
συμπεριφορά του ανεκδιήγητου Δημάρ-
χου Νεβροπόλεως, με έδρα το Μεσενικό-
λα, ονόματι Κορκότζελου, καταγόμενου 
από το Κεράσοβο Ευρυτανίας. 

Παρατίθεται παρακάτω, δημοσίευμα 
του Δασκάλου Χρήστου Μηλίτση, στην 
εφημερίδα Μεσενικολιτών του μηνός Σε-
πτεμβρίου έτους 2010, στο οποίο αποκα-
λύπτεται, ότι οι εκλογικές αντιπαλότητες 
κάθε άλλο παρά ηπιότερες ήταν και πα-
λαιά! 

Άντε και στα δικά σας! 
Του Χρήστου Μηλίτση 

Θα νομίσει ο αναγνώστης με το διάβασμα 
αυτού του ιστορήματος, ότι πρόκειται για μια 
ιστορία που είναι αποκύημα μιας αρρωστη-
μένης φαντασίας. Δεν είναι όμως έτσι, γιατί 
πρόκειται για ένα γεγονός, που έλαβε εδώ και 
αρκετά χρόνια, το 1906 στο Μεσενικόλα, που 
ήταν τότε έδρα του Δήμου της Νεβρόπολης. 
Από την ίδρυση του Δήμου της Νεβρόπολης, 
δηλαδή από το 1833 μέχρι στις 31 Αυγούστου 
του 1912, οπότε με το Νομοθετικό διάταγμα 
Φ.Ε.Κ 261/31/8/1912 καταργήθηκαν οι Δήμοι 
και ιδρύθηκαν οι Κοινότητες στο Δήμο της 
Νεβρόπολης που είχε έδρα το Μεσενικόλα, 
υπηρέτησαν οι παρακάτω Δήμαρχοι: Σάκκας 
Απόστολος, Ψάρρας Αναστάσιος, Βλάτσιος 
Αναστάσιος, Βασιαρδάνης Μιλτιάδης, Κο-
τρώτσος Στέφανος από το Μεσενικόλα, Κορ-
κόντζελος, από το Κερασοβο Ευρυτανίας και 
κάποιος Βολιωτάκης από την Πορτίτσα. Από 
όλους τους Δημάρχους που υπηρέτησαν στο 
Δήμο της Νεβρόπολης, εκείνος που άφησε τη 
σφραγίδα του στη περιοχή και για τον οποίον 
έχουν να πουν τόσα πολλά οι χωριανοί μας εί-
ναι ο Κορκόντζελος Γεώργιος.

Διετέλεσε Δήμαρχος από το 1903 μέχρι το 
1906. Δικολάβος και πολύ φιλοχρήματος. Του 
άρεσαν πολύ τα ρουσφέτια. Τίποτα δεν έκανε, 
αν δεν έπαιρνε το ρουσφέτι του. Αυτό το ήξε-
ραν όλοι, όχι μόνο από το χωριό μας, αλλά και 
τα γύρω χωριά. Γι’ αυτό κάθε φορά που τον 
χρειάζονταν για κάποια υπόθεση, τον κουβα-

λούσαν μέσα στο τρουβά τους, κοτόπουλα, 
μέλι, καρύδια, ακόμα και λαχανικά. Ήταν πολύ 
ρουσφετολόγος και φιλοχρήματος. Φορούσε, 
όπως έλεγαν οι γεροντότεροι, φουστανέλα κα-
τάλευκη και χρυσοκέντητο φέσι. Είχε σχέσεις με 
πολιτικά πρόσωπα, όπως με τον Τερτίπη και το 
Σπύρο Ταλιαδούρο και ήταν Γενικός Δερβένε-
γας κατά τα λεγόμενα σε ολόκληρη τη περιοχή. 
Έκανε το Δικολάβο στο Ειρηνοδικείο του χωρι-
ού και είχε την απαίτηση, όλες οι υποθέσεις που 
αναλάμβανε να εκδίδονται, όπως αυτός ήθελε. 
Κάθε απόφαση που έβγαζε ο Ειρηνοδίκης, να 
είναι σύμφωνη με την επιθυμία του. Έτσι μια 
μέρα που είχε πολλές υποθέσεις, ο Ειρηνοδί-
κης τους αθώωσε όλους, εκτός από τον τελευ-
ταίο. O Κορκόντζελος, διαμαρτυρήθηκε και τον 
είπε. «Α! εδώ μας τα λέρωσες κ. Ειρηνοδίκη» και 
πήρε την απάντηση «Μα δεν βγάλαμε ούτε τη 
μελάνι σήμερα κ. Δήμαρχε»!

Στις τελευταίες εκλογές είχαν βάλει υποψηφι-
ότητα για το αξίωμα του Δημάρχου εκτός από 
τον Κορκόντζελο, ο Κώστας Τσούλας από το 
Βουνέσι, ο Στέφανος Κοτρώτσιος, από το Με-
σενικόλα και ο Αναστάσιος Βλάτσιος, επίσης 
από το Μεσενικόλα. Δήμαρχος βγήκε ο Βλάτσι-
ος, και οι χωριανοί μας τότε, έβγαλαν το παρα-
κάτω σκωπτικό:

O Κώστας Τσούλας γάιδαρος
Κοτρώτσιος το σαμάρι.
Κορκόντζελος τα πέταλα
Και Βλάτσιος καβαλάρης.

Όταν έχασε την εκλογή, οι αντίπαλοί του 
σκηνοθέτησαν με πραγματικό φέρετρο τη κη-
δεία του. Αρκετοί χωριανοί έλαβαν μέρος στο 
σκηνοθετημένο ξόδι, που παρίσταναν τους 
τεθλιμμένους συγγενείς. O Γεώργιος Σφέτσιος, 
άσπρος και παχουλός, ντύθηκε στα μαύρα και 
παρίστανε τη γυναίκα του τη Φωτεινή. Γύριζε 
ολόγυρα από το φέρετρο που το είχαν γεμίσει 
με αγριολούλουδα και έκλαιγε και οδύρονταν 
απαρηγόρητα. Έφτασαν έτσι στο σπίτι του 
Σταθόπουλου που καθόταν ο Κορκόντζελος. 
Αποθέσανε στην αυλή το φέρετρο και άρχι-
σαν διάφορα επικήδεια μοιρολόγια. O Κορ-
κόντζελος, που ήταν μέσα στο σπίτι την ώρα 
εκείνη, έστειλε κάτω τη γυναίκα του, τη Φωτει-
νή, με γλυκά, μεζέδες και τσίπουρο. Οι βαρυ-
πενθούντες χωριανοί, αφού πήραν τα γλυκά, 
έφαγαν τους μεζέδες και ήπιαν το τσίπουρο, τα 
εγκατέλειψαν όλα εκεί και ξεκίνησαν να φύγουν 
ντροπιασμένοι. Στο μεταξύ, εμφανίσθηκε στο 
μπαλκόνι του σπιτιού, ο πρώην Δήμαρχος και 
τους ευχήθηκε. Ευχαριστώ παιδιά! Άντε και στα 
δικά σας. Και τότε έγινε το σώσε. Αυτά και άλλα 
πολλά διηγούνταν οι γέροντες του χωριού μας 
για το Δήμαρχο Κορκοντζελο που ωστόσο δεν 
αρνούνταν ότι έκανε πολλά έργα στο Μεσενι-
κόλα. 

Συνεχίζεται

Α ν α μ ν ή σ ε ι ς
του Ηλία Νασιάκου

«Ο ρόλος του Καλλιτέχνη είναι να συσ-
σωρεύει συναισθήματα στα έργα του κι 
ο ρόλος της Τέχνης να τα αναπαράγει 
κάθε στιγμή στο μυαλό του παρατη-
ρητή» έλεγε ο Ισπανός ζωγράφος Coll 
Bardolet (1912-2007). 

Ακριβώς αυτό έκανε κι ο συμπατριώ-
της μας ονομαστός καλλιτέχνης Παντε-
λής Σαμπαλιώτης (1855-2011) σε όλα τα 
χρόνια της δημιουργίας του, ο οποίος 
έφυγε για πάντα από κοντά μας, στην 
πιο δημιουργική φάση της ζωής του. 

Κάθε πραγματικά καλλιτεχνικό έργο δεν 
μπορεί να είναι τίποτε άλλο από την πα-
γκοσμιότητα σε μικρογραφία. 

Το έργο του Έλληνα καλλιτέχνη είναι ει-
λικρινές και σύγχρονο, συνδέει τους πο-
λιτισμούς, μεταφέρει διαχρονικές ανθρώ-
πινες αξίες, γι’ αυτό και είναι παγκόσμιο. 
Αντιλαμβάνεται απόλυτα την υλική δομή 
και όψη του σημερινού κόσμου, χωρίς 
ούτε στιγμή να χάσει την επαφή με τις ρί-
ζες του με την ελληνική καλλιτεχνική πα-
ράδοση, δηλαδή την διάρκεια και το πλαί-
σιο στο οποίο θα πρέπει να εγγραφεί και 
να ταιριάσει, να έχει νόημα σήμερα αλλά 
και την πρέπουσα απόσταση από αυτή. 
Εάν θεωρήσουμε ότι ο μεταφυσικός υλι-
σμός υπάρχει, θα μπορούσε να εφαρ-
μοστεί απόλυτα στο έργο του. Το αλάτι 
να μεταλλάσει το κακό, το κερί με την 
καθαρότητά του να σκορπίζει διαφάνεια 
και τα ευγενή μέταλλα να του διαθέτουν 
το ανάλογο φως. Κι είναι εντελώς φυσικό 
να ‘ναι έτσι, διότι ο Παντελής γεννήθηκε 
στο φως, και δημιούργησε πάντα υπό 
την επήρειά του φωτός. 

Πεθαίνει όμως κανείς όταν ουδείς πλέ-
ον τον φέρει στην μνήμη του, κάτι που 
για τον Παντελή Σαμπαλιώτη δεν συνέβη 
κι ούτε πρόκειται στο μέλλον να συμβεί. 
Και τούτο διότι το ενδιαφέρον για την 
καλλιτεχνική του δημιουργία από το φι-
λότεχνο κοινό της κεντρικής Ευρώπης, 
πιστεύω ακράδαντα και από αυτό της 
πατρίδας του, δεν έχει, από τότε που 
έφυγε, ούτε στιγμή λείψει. Αυτή τη φορά 
οι φίλοι της τέχνης είχαν τη δυνατότητα 
να θαυμάσουν τα έργα του στην ανα-
δρομική έκθεση που διοργανώθηκε στα 
πλαίσια της παρουσίασης της μοντέρνα 
από τον Charles Muller σκηνοθετημένης 
παράστασης της Μήδειας του Ευριπίδη 
στο θέατρο d’ Esch του Λουξεμβούργου. 
Της τραγωδίας με ένα θέμα που δεν έχει 
χάσει, από την Αρχαιότητα μέχρι σήμερα, 

τίποτα από την φρικαλέα επικαιρότητά 
του. Η δολοφονία των δύο παιδιών από 
την ίδια τους την μάνα, μια ιστορία όσο 
ποτέ πια πιο επίκαιρη, ενόψει της δραμα-
τικής ηθικής κατάπτωσης και άσχημης 
οικονομικής κατάστασης που βιώνει σή-
μερα η χώρα. 

Σε αυτό το πλαίσιο απόλαυσαν οι επι-
σκέπτες στην «Galerie του θεάτρου d’ 
Esch» μια αναδρομή μέσω της ζωγραφι-
κής, των αντικειμένων και έργων μεγάλων 
διαστάσεων από φίλο χρυσού και με την 
ιδιαίτερη τεχνική της εγκαυστικής δομημέ-
να, της δημιουργίας του πολύ γνωστού 
Θεσσαλού Καλλιτέχνη. Τους δόθηκε η ευ-
καιρία να έχουν παράλληλα με τον Μύθο 
όπου βασίζεται το θεατρικό κομμάτι και 
μια συγκλονιστική εικαστική συνάντηση 
με την πολιτιστική κληρονομιά της Αρ-
χαιότητας και της νεότερης Ελλάδας, να 
ζήσουν οπτικά το γεφύρωμα του παρελ-
θόντος με το παρόν και γιατί όχι και με το 
μέλλον. 

Η εκδήλωση οργανώθηκε από τον σύλ-
λογο «φίλοι της Ελλάδας» στα πλαίσια 
του σχεδίου (Projekt) «Hellas» και τελούσε 
υπό την αιγίδα της ελληνικής Πρεσβείας 
στο Λουξεμβούργο. 

Στις 19. Μαρτίου 2014 προβλήθηκε επί-
σης η ταινία του Αστέρη Κούτουλα «Ανα-
κύκλωση Μήδεια». 

Παράλληλα με τον Παντελή Σαμπαλιώ-
τη εξέθεσε και ο γνωστός Έλληνας καλ-
λιτέχνης Νίκος Βαλάτσος πολύ αξιόλογα 
έργα κεραμικής, τα οποία είδαν τον φως 
της δημιουργίας κάτω από τον γαλανό 
ουρανό της Νήσου Χίου. 

Τα εγκαίνια της έκθεσης τίμησαν με 
την παρουσία τους ο καλλιτεχνικός διευ-
θυντής του θεάτρου της πόλης κύριος 
Charles Muller, ο οποίος καλωσόρισε 
τους επισκέπτες, η Δήμαρχος της πόλης 
Esch-sur-Alzete κυρία Lydia Mutch, ο 
Πρέσβης της Ελλάδας στο Λουξεμβούρ-
γο κύριος Θεόδωρος Γεωργακέλος μετά 
της συζύγου του Nicole και πλήθος φί-
λων της τέχνης.

Την παρουσίαση των έργων και των 
Καλλιτεχνών έκανε η Δρ. Katja David Σα-
μπαλιώτη. 

Η έκθεση διήρκεσε από τις 27 Φεβρου-
αρίου μέχρι στις 29 Μαρτίου. 

Καλαντζής Δημήτριος 
Βερολίνο 

Λουξεμβούργο, θέατρο Esch

Αναδρομική έκθεση του Θεσσαλού 
Καλλιτέχνη Παντελή Σαμπαλιώτη

ΟΙ ΔΗΜΟΙ, Η ΕΚΘΕΣΗ ΤΟΥ 
ΕΛΕΓΚΤΙΚΟΥ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ 

ΚΑΙ H ΔΙΑΦΘΟΡΑ
ΤΟΥ ΔΗΜHΤΡΙΟΥ ΤΣΙΑΝΤΗ

ΔΗΜΑΡΧΟΥ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗΡΑ,
ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ 

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ ΤΗΣ Κ.Ε.Δ.Ε.
Με αφορμή την έκθεση του Ελεγκτικού Συνε-

δρίου για το έτος 2010, που πρόσφατα είδε το 
φως της δημοσιότητας, ο Πρόεδρος της Επι-
τροπής Οικονομικών Κεντρικής Ένωσης Δή-
μων Ελλάδας (Κ.Ε.Δ.Ε.) δήλωσε στα Μ.Μ.Ε. τα 
εξής, τα οποία αποτελούν και ομόφωνη αντί-
ληψη-απόφαση του Δ.Σ.:

Για μια ακόμη φορά στοχοποιείται η Τ.Α. και 
οι αιρετοί για θέματα που απέχουν πολύ από 
την πραγματικότητα και αδυνατούμε να αντιλη-
φθούμε την επανάληψη αυτής της φαρσοκω-
μωδίας, αφού είναι γνωστό ότι οι Ο.Τ.Α. και τα 
Νομικά τους Πρόσωπα υπόκεινται σε προλη-
πτικό και κατασταλτικό έλεγχο.

Με βάση τα στοιχεία που αναφέρονται στην 
έκθεση, από τα 591.909 εντάλματα που αφο-
ρούσαν δαπάνες της Τ.Α., μόλις τα 8.991, δη-
λαδή ποσοστό 1,52%, επιστράφηκαν αθεώρη-
τα. Σύμφωνα με την ισχύουσα Νομοθεσία και 
αφού έγιναν οι απαιτούμενες διορθώσεις, τα 
εντάλματα αυτά, έλαβαν τελικά την έγκριση του 
Ελεγκτικού Συνεδρίου. Άρα, το Ελληνικό Δημό-
σιο δεν είχε καμία απολύτως απώλεια χρημά-
των. 

Η στοχοποίηση της Τ.Α., αποδεικνύεται και 
από τους ίδιους τους αριθμούς. Συγκεκριμένα, 
από τον κατασταλτικό έλεγχο των χρηματικών 
ενταλμάτων πληρωμής, φαίνεται ότι από τα 
1.912 συνολικά εντάλματα ποσού 9.292.704 € 
προέκυψαν πράξεις επιστροφής δικαιολογητι-
κών μόλις σε τέσσερις (4) περιπτώσεις, (ποσο-
στό 0,2%) συνολικού ποσού 25.780 Ε (ποσο-
στό 0,27%)!

Με βάση τα παραπάνω, αποδεικνύεται ότι 
η Τ.Α. καταβάλλει σοβαρότατες προσπάθειες 

προκειμένου να υπάρξει πλήρης εφαρμογή 
της κείμενης νομοθεσίας, εξαλείφοντας ακόμα 
και την παραμικρή πιθανότητα λάθους.

Θα πρέπει να σημειωθεί παρόλα αυτά, η 
ταλαιπωρία που υφίστανται οι Δήμοι από την 
ελεγκτική διαδικασία, με τους ελέγχους σκοπι-
μότητας και όχι νομιμότητας.

Επίσης θα πρέπει να τονιστεί ότι σε πολλές 
περιπτώσεις, εντοπίζονται διαφορετικές απο-
φάσεις από τους Επιτρόπους του Ελεγκτικού 
Συνεδρίου, για την ίδια υπόθεση, πράγμα που 
οφείλεται σε διαφορετική ερμηνεία ή ασάφεια 
του νόμου. Αποτέλεσμα αυτού είναι πολλές 
εγκεκριμένες δαπάνες, κατά τον έλεγχο, να μην 
θεωρούνται λόγω της διαφορετικής ερμηνείας 
του νόμου.

Η Τοπική Αυτοδιοίκηση στις συκοφαντίες 
περί κακοδιαχείρισης και διαφθοράς απαντά 
με επίσημα στοιχεία.

Ακόμα, η συμμετοχή της στο συνολικό χρέ-
ος της χώρας, σύμφωνα με τα επίσημα στοι-
χεία, ανέρχεται μόλις στο 0,9% του δημόσιου 
χρέους. 

Στο χρονικό διάστημα 12/2011-9/2012, οι λη-
ξιπρόθεσμες οφειλές των Δήμων μειώθηκαν 
κατά 11%, όταν οι αντίστοιχες της Κεντρικής 
Κυβέρνησης αυξήθηκαν κατά 32%. 

Από 1/1/2011 μέχρι σήμερα οι Δήμοι μειώ-
θηκαν κατά 709, τα Νομικά Πρόσωπα και οι 
Επιχειρήσεις κατά 4.500, ενώ οι περικοπές των 
εσόδων της από τον κρατικό προϋπολογισμό 
ξεπερνούν το 60%. Αναρωτιόμαστε, ποιος άλ-
λος φορέας της Κεντρικής Κυβέρνησης υπέστη 
τέτοια μείωση;

Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών ο δανεισμός των Δήμων έχει 
περιοριστεί. 

Θα πρέπει τέλος, να επισημάνουμε ότι εκτός 
από το Ελεγκτικό Συνέδριο, η Τ.Α. ελέγχεται από 
έντεκα επιπλέον μηχανισμούς ελέγχου, ενώ από  
τις αρχές του 2011 όλες οι αποφάσεις των Δή-
μων, που προκαλούν δαπάνες, δημοσιεύονται 
στο πρόγραμμα ΔΙΑΥΓΕΙΑ και αποστέλλονται 
υποχρεωτικά στο Υπουργείο Εσωτερικών, στο 
Υπουργείο Οικονομικών και στην ΕΛΣΤΑΤ. 

Ο ΔΗΜΟΣ ΛΙΜΝΗΣ 
ΠΛΑΣΤΗΡΑ 

& Η ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ 
ΤΩΝ ΔΟΜΩΝ

Σε σχέση με δημοσιεύματα που είδαν 
το φως της δημοσιότητας και αφορούν 
«ανησυχίες» σε σχέση με την αξιολόγη-
ση των δομών του Δήμου Λίμνης Πλα-
στήρα και τη διασύνδεση αυτής (της 
αξιολόγησης) με ... επιχείρηση ξεπου-
λήματος της περιοχής, δηλώνουμε ότι 
ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα, Δήμος από 
τους ελάχιστους πανελλαδικά που έχει 
ΜΗΔΕΝΙΚΟ δανεισμό, χωρίς ληξιπρόθε-
σμες υποχρεώσεις και άριστη οικονομι-
κή διάρθρωση, δεν έχει τίποτε να φοβη-
θεί από την αξιολόγηση των δομών και 
υπηρεσιών του. 

Το αντίθετο, θα εκμεταλλευτεί την από-
φαση του Υπουργείου Εσωτερικών, για 
ένταξή του στην αξιολόγηση, ώστε να 
αναδείξει την αναγκαιότητα της πλή-

ρους στελέχωσης συγκεκριμένων υπη-
ρεσιών του (βασικά της τεχνικής και οι-
κονομικής),  στη λογική της απόλυτης 
λειτουργίας ως «μοντέλου» ορεινού Δή-
μου, που είναι και ο απόλυτος στόχος 
μας (άλλοι Δήμοι υπερχρεωμένοι λογικό 
είναι να ανησυχούν).

Σ’ ότι αφορά υπόλοιπες αιτιάσεις 
περί… ξεπουλήματος σε συμφέροντα, 
πιστεύουμε ότι έχουμε και την πολιτική 
δυνατότητα αλλά και τη στήριξη των δη-
μοτών μας, ώστε να αντισταθούμε σθε-
ναρά σε τέτοιες αποφάσεις και προθέ-
σεις που πάντως δεν προκύπτουν από 
πουθενά σε σχέση με την αξιολόγηση 
των δομών των ΟΤΑ.

Επαναλαμβάνουμε πως εάν απαιτη-
θεί, θα ενεργοποιηθούμε ισχυρά για το 
συμφέρον της περιοχής της Λίμνης Πλα-
στήρα όπως εδώ και 20 χρόνια κάνουμε. 
Είμαστε σίγουροι ότι θα βρούμε συμπα-
ραστάτες και τους αρθρογραφούντες.

Δημήτρης Τσιαντής
Δήμαρχος Λίμνης Πλαστήρα

Πρόεδρος Επιτροπής Οικονομικών Κ.Ε.Δ.Ε.

ΦΩΝΗΜορφοβουνιώτικη
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Β. Μπούτας & ΣΙΑ Ο.Ε. 
Διακόσμηση Εσωτερικών Χώρων 

Έκθεση – εργοστάσιο: 
Νέστορος 65 & Κάστορος – Ίλιον 

Τ η λ . / Fa x :  2 1 0 . 2 6 . 3 6 . 3 8 9
Τ η λ . :  2 1 0 . 2 6 . 9 0 . 1 2 2 

δελτια τυπου του δημου λιμνησ πλαστηρα
Από το Γραφείο Τύπου του Δή-

μου Λίμνης Πλαστήρα λάβαμε 
σειρά Δελτίων Τύπου, αναφορικά 
με δράσεις και έργα που λαμβά-
νουν χώρα στο Δήμο. Από αυτά, 
λόγω περιορισμένου χώρου της 
εφημερίδας, δημοσιεύουμε εκεί-
να που αφορούν άμεσα τους 
κατοίκους του Χωριού. 

Για αναλυτικότερες πληροφο-
ρίες, μπορείτε να επισκεφθείτε 
την ιστοσελίδα του Δήμου Λίμνης 
Πλαστήρα www.plastiras.gr 

ΥΠΟΓΡΑΦΗ ΣΥΜΒΑΣΗΣ ΣΤΟ 
ΔΗΜΟ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗΡΑ ΓΙΑ 
ΤΟ ΒΙΟΛΟΓΙΚΟ ΚΑΘΑΡΙΣΜΟ 

ΥΨΟΥΣ 12,9 ΕΚ. ΕΥΡΩ
Υπογράφτηκε στις 27/12/2013 

στο Δημαρχείο του Δήμου Λίμνης 
Πλαστήρα στο Μορφοβούνι, η σύμ-
βαση ενός από το πιο σημαντικά 
έργα που αφορούν την περιοχή, κα-
θώς και το Νομό μας. Πρόκειται για 
το έργο  «Κατασκευή αποχέτευσης 
ακαθάρτων εννέα οικισμών εντός 
λεκάνης απορροής της Λίμνης Πλα-
στήρα». 

Ανάδοχος αναδείχθηκε η εταιρεία 
ΕΡΓ. ΗΛ Α.Ε. που εκπροσωπείται από 
το μηχανικό κ. Γκιώνη Γιώργο και η 
οποία εξειδικεύεται σε τέτοιου είδους 
εργασίες.

Η έκπτωση είναι 30,67 % και οι ερ-
γασίες θα αρχίσουν όταν οι καιρικές 
συνθήκες το επιτρέψουν.

Η σκοπιμότητα κατασκευής του 
έργου που δεν αφορά μόνο την 
περιοχή του Δήμου μας αλλά το σύ-
νολο του Νομού Καρδίτσας και των 
επισκεπτών αυτού είναι περισσότε-
ρο από εμφανής.

Από περιβαλλοντικής σκοπιάς θα 
συμβάλλει στην προστασία του ευ-
αίσθητου οικοσυστήματός μας και 
της περιοχής NATURA της λίμνης 
καθώς και της εξασφάλισης της 
υγειονομίας των κατοίκων μας και 
των επισκεπτών μας από την ανεξέ-
λεγκτη ή και μη συστηματική διαχεί-
ριση των υγρών αποβλήτων.

Επίσης θα ανακουφίσει οικονο-
μικά δεκάδες επιχειρήσεις από το 
βαρύ φορτίο της μεταφοράς εκτός 
λεκάνης απορροής υγρών αποβλή-
των.

Εκτός αυτών όμως η απόλυτη 
προστασία της καθαρότητας των 
νερών της λίμνης μας είναι ο με-
γάλος στόχος ώστε να υπάρχει 
απόλυτα υψηλή ποιότητα πόσιμου 
νερού για πάνω από 100.000 Καρ-
διτσιώτες και χιλιάδες επισκέπτες του 
Νομού μας. 

650 ΧΙΛ. € ΣΤΟ ΔΗΜΟ ΛΙΜΝΗΣ 
ΠΛΑΣΤΗΡΑ - ΕΡΓΟ ΟΔΟΠΟΙΙΑΣ 

ΑΠΟ ΤΟ Ε.Σ.Π.Α.
Ένα σημαντικό έργο ενέταξε στο 

Ε.Σ.Π.Α. ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα. 
Πρόκειται για έργο εσωτερικής 

οδοποιίας που αφορά το σύνολο 
των χωριών  του Δήμου προϋπολο-
γισμού 650.000,00 €.

Ο τίτλος της πράξης είναι «Βελ-
τίωση-εκσυγχρονισμός δημοτικών 
οδών»  με κωδικό ΜΙS 448807 του 
επιχειρησιακού προγράμματος  
«Θεσσαλία- Στερεά Ελλάδα-Ήπει-
ρος» και του άξονα προτεραιότητας  
«Υποδομές και υπηρεσίες προσπε-
λασιμότητας Θεσσαλίας».

Το συγκεκριμένο έργο θα λύσει 
χρόνια προβλήματα Εσωτερικής 
Οδοποιίας στα χωριά μας με αυστη-
ρή αξιολόγηση των αναγκών. 

ΥΠΟΓΡΑΦΗ ΣΥΜΒΑΣΕΩΝ ΕΡΓΩΝ 
ΕΣΠΑ ΥΨΟΥΣ 1.100.782,37 €

Υπογράφηκαν στο Μορφοβούνι 
συμβάσεις Έργων ύψους 1,1εκ. € 

από εντάξεις έργων στο ΕΣΠΑ. Μετα-
ξύ άλλων, υπογράφτηκε η Σύμβαση 
Έργου «Περιβαλλοντικές παρεμβά-
σεις οικιστικών κέντρων Δήμου Λί-
μνης Πλαστήρα» μεταξύ του Δημάρ-
χου Λίμνης Πλαστήρα κ. Δ. Τσιαντή 
και της Κ/Ξ «Τσιγαρδά Ζαχαρούλα-
Τσιώκος Αναστάσιος-Μαρκούτης 
Γεώργιος-Χανής Βάϊος» ανάδοχοι 
του έργου, ύψους 930.000,00 €. Το 
έργο εντάχθηκε στον Άξονα Προ-
τεραιότητας «Αειφόρος ανάπτυξη 
και ποιότητα ζωής Θεσσαλίας» του 
ΕΣΠΑ, μετά από αίτημα και εκπό-
νηση μελέτης από το Δήμο Λίμνης 
Πλαστήρα, ο οποίος είναι και φορέ-
ας υλοποίησης του έργου.

ΕΡΓΟ ΣΥΝΟΛΙΚΟΥ 
ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΥ 17,5 εκ. €
«ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ ΔΙΚΤΥΟΥ ΑΠΟ-
ΧΕΤΕΥΣΗΣ ΑΚΑΘΑΡΤΩΝ ΚΑΙ 

ΕΓΚΑΤΑΣΤΑΣΕΩΝ ΕΠΕΞΕΡΓΑΣΙΑΣ 
ΛΥΜΑΤΩΝ ΟΙΚΙΣΜΩΝ ΕΝΤΟΣ 

ΛΕΚΑΝΗΣ ΑΠΟΡΡΟΗΣ ΛΙΜΝΗΣ 
ΠΛΑΣΤΗΡΑ»

Υπογράφτηκε στο Μορφοβού-
νι η Σύμβαση Τεχνικού Συμβούλου 
του Έργου μεταξύ του Δημάρχου 
Λίμνης Πλαστήρα κ. Δ. Τσιαντή και 
του κ. Κ. Καλέργη εκπροσώπου 
της σύμπραξης γραφείων μελετών: 
«ΡΟΪΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ ΜΗΧΑΝΙΚΟΙ 
Α.Ε.-INTEGER ΑΝΩΝΥΜΗ ΤΕΧΝΙΚΗ 
ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΜΕΛΕΤΩΝ- ΠΕΤΡΟΣ ΚΟ-
ΝΤΟΣ ΤΟΥ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ - ΔΗΜΗΤΡΑ 
ΒΕΡΡΑ ΤΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ» ύψους 
174.751,57 €.

Η Παροχή Υπηρεσιών Τεχνικού 
Συμβούλου για την Υποστήριξη του 
Δήμου Λίμνης Πλαστήρα αφορά τις 
υποχρεώσεις του για την προετοιμα-
σία και υλοποίηση των υποέργων 
της Πράξης «Κατασκευή Δικτύου 
Αποχέτευσης Ακαθάρτων και Εγκα-
ταστάσεων Επεξεργασίας Λυμάτων 
Οικισμών εντός Λεκάνης Απορροής 
Λίμνης Πλαστήρα» συνολικού προ-
ϋπολογισμού  17.140.000,00 €.

ΕΝΤΑΞΗ ΕΡΓΟΥ ΔΗΜΟΥ ΛΙΜΝΗΣ 
ΠΛΑΣΤΗΡΑ ΣΤΟ ΠΑΑ «ΑΛΕΞΑΝ-
ΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ 2007-2013»
ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΔΑΣΙΚΩΝ ΔΡΟΜΩΝ 

ΓΙΑ ΑΝΤΙΠΥΡΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ
ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ 255.000 €
Εντάχθηκε στο Μέτρο 226.1 του 

προγράμματος «Αγροτικής Ανά-
πτυξης της Ελλάδας 2007-2013» το 
έργο «Βελτίωση Δασικών Δρόμων 
για Αντιπυρική Προστασία», προϋ-
πολογισμού 255.000 €, του Δήμου 
Λίμνης Πλαστήρα, με απόφαση της 
Ειδικής Γραμματείας Δασών.

Το έργο αφορά τη βελτίωση 25 
χιλιομέτρων δασικών δρόμων. Πε-
ριλαμβάνει εξομάλυνση και χαλι-
κόστρωσή τους, καθώς επίσης και 
την κατασκευή πλήθους τεχνικών 
(κατασκευή οχετών, ιρλανδικών δι-
αβάσεων, τοίχων αντιστήριξης, δι-
άνοιξη και επένδυση τάφρων κ.λ.π.) 
τα οποία θα συμβάλλουν στην προ-
στασία των δρόμων από μελλοντι-
κές φθορές και στην επιμήκυνση 
του χρόνου ζωής τους. 

 Έτσι επιτυγχάνεται η βελτίωση της 
προσβασιμότητας σε απομακρυ-
σμένες περιοχές δημοτικών δασικών 
εκτάσεων, που χρήζουν παρακο-
λούθησης από άποψης πρόληψης 
δασικών πυρκαγιών και άμεσης 
επέμβασης για την προστασία του 
περιβάλλοντος, αλλά και για την 
ασφάλεια των δημοτών.

ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ
ΦΩΤΙΣΜΟΥ ΜΕ ΛΑΜΤΗΡΕΣ LED 

122,5 XIΛ € ΑΠΟ ΠΡΑΣΙΝΟ ΤΑΜΕΙΟ
Το Δ.Σ. του Πράσινου Ταμείου 

στην συνεδρίασή του με αρ. 52 
αποφάσισε την αποδοχή της πρό-

τασης της Επιτροπής Ελέγχου και 
Αξιολόγησης του αιτήματος που 
υποβλήθηκε απ’ το Δήμο Λίμνης 
Πλαστήρα,   στο πλαίσιο του χρημα-
τοδοτικού προγράμματος “Αστική 
Αναζωογόνηση 2012-2015” για το 
έτος 2013 και εντάσσει προς χρημα-
τοδότηση  στον άξονα 4 του Χ.Π.  το 
έργο ”Αντικατάσταση συμβατικών 
λαμπτήρων Φ.Ο.Π. με λαμπτήρες 
LED” προϋπολογισμού 122.508,00 
€.

Πρόκειται  για τους γνωστούς  
ενεργειακούς λαμπτήρες που εξοι-
κονομούν σε μεγάλο ποσοστό ηλε-
κτρική ενέργεια αλλά και που βελτι-
ώνουν κατά πολύ την ποιότητα του 
δημοτικού φωτισμού. 

ΥΠΟΓΡΑΦΗ ΣΥΜΒΑΣΗΣ ΤΟΥ 
ΈΡΓΟΥ  «ΒΕΛΤΙΩΣΗ-ΣΗΜΑΝΣΗ 
ΔΙΚΤΥΟΥ ΟΡΕΙΒΑΤΙΚΩΝ ΜΟ-
ΝΟΠΑΤΙΩΝ ΔΗΜΟΥ ΛΙΜΝΗΣ 

ΠΛΑΣΤΗΡΑ»
Υπογράφηκε  στο Μορφοβούνι 

η Σύμβαση του Έργου μεταξύ του 
Δημάρχου Λίμνης Πλαστήρα κ. Δ. 
Τσιαντή και του κ. Κ. Σπανού, ανα-
δόχου του έργου, προϋπολογισμού 
173.294,00 €. 

Πρόκειται να γίνουν εργασίες 
αποκατάστασης της βατότητας  σε 
μονοπάτια της περιοχής του Δήμου, 
να κατασκευασθούν λιθόστρωτα 
καλντερίμια και σκαλοπάτια από 
πέτρες και κορμούς σε δύσβατα 
σημεία και να τοποθετηθούν κατα-
σκευές δασικής αναψυχής σε θέσεις 
θέας, καθώς και πινακίδες με χάρτες 
διαδρομών και πινακίδες κατεύθυν-
σης για τη διευκόλυνση και προσέλ-
κυση επισκεπτών. 

Το έργο εντάχθηκε στον Άξονα 
Προτεραιότητας «Αειφόρος ανά-
πτυξη και ποιότητα ζωής Θεσσαλί-
ας» του ΕΣΠΑ, μετά από αίτημα και 
εκπόνηση μελέτης από το Δήμο Λί-
μνης Πλαστήρα, ο οποίος είναι και 
φορέας υλοποίησης του έργου.

Το έργο βρίσκεται σε εξέλιξη

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΚΑΙ 
ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ -  3 ΕΡΓΑ 590 ΧΙΛ. 
€ ΓΙΑ ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΖΗΜΙΩΝ 

ΑΠΟ ΘΕΟΜΗΝΙΕΣ 
Μετά από αιτήματα του Δήμου 

Λίμνης Πλαστήρα και τις αντίστοιχες 
επισκέψεις στο Υπουργείο Υποδο-
μών Μεταφορών και Δικτύων και το 
Υπουργείο Εσωτερικών στην Αθή-
να, του Δημάρχου κ. Δημητρίου Τσι-
αντή, επιχορηγήθηκαν έργα ύψους 
490 Χιλ. € εκ μέρους του πρώτου 
υπουργείου για αποκατάσταση ζη-
μιών του οδικού δικτύου του Δήμου 
μας και 100 Χιλ. € από το Υπουργείο 
Εσωτερικών για την ίδια δράση.  

«ΛΟΓΟΤΕΧΝΙΚΟΣ ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΣ 
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΑΜΑΡΑΚΗΣ»

ΥΠΟ ΤΗΝ ΑΙΓΙΔΑ ΤΟΥ 
ΥΠ. ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ - 

ΕΠΙΧΟΡΗΓΗΣΗ ΤΗΣ ΚΕΔΕ 5 ΧΙΛ. €
Μετά από συνάντηση του Δη-

μάρχου κ. Δημήτρη Τσιαντή με τον 
τότε Υπουργό Πολιστισμού κ. Τζα-
βάρα στο Υπουργείο Πολιτισμού, 
το Υπουργείο έθεσε υπό την αιγίδα 
του τον Παγκόσμιου Λογοτεχνικό 
Διαγωνισμό Διηγημάτων ‘’Αντώνης 
Σαμαράκης’’.

Επίσης μετά από εισήγηση του κ. 
Τσιαντή στο Δ.Σ. της ΚΕΔΕ, το Δ.Σ. 
αποφάσισε την επιχορήγηση των 5 
χιλ. € για τη στήριξη του λογοτεχνι-
κού διαγωνισμού. 

HΜΕΡΙΔΕΣ ΣΤΟ ΔΗΜΟ ΓΙΑ ΤΟ 
ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΤΟΠΕΚΟ

Δύο ημερίδες στην Κερασιά και 
στο Μπελοκομύτη πραγματοποι-
ήθηκαν για την ενημέρωσης των 

εμπλεκομένων φορέων και ενδιαφε-
ρόμενων πολιτών, για τη δράση ΔΙ-
ΚΤΥΩΣΗ της Πράξης «Ευκαιρίες απα-
σχόλησης για όλους τους πολίτες». 

Στις ημερίδες παρουσιάστηκαν 
αναλυτικά το θεσμικό πλαίσιο για 
την ίδρυση Κοινωνικών Συνεταιριστι-
κών Επιχειρήσεων (Κοιν.Σ.Επ.), όπως 
και κάποιες επιχειρηματικές ιδέες που 
μπορούν, πιθανά, να αποτελέσουν 
αντικείμενο μιας Κοινωνικής Συνεται-
ριστικής Επιχείρησης. Στη συνέχεια 
αναπτύχθηκε γόνιμος διάλογος με 
μεγάλη συμμετοχή του κοινού και 
ιδιαίτερο ενδιαφέρον για τις νέες 
επιχειρηματικές δυνατότητες που 
δίνονται από τον Ν. 4019/2011 περί 
«Κοινωνικής Οικονομίας και Κοινω-
νικής Επιχειρηματικότητας και λοιπές 
διατάξεις», ο οποίος θεσπίζει επίση-
μα για πρώτη φορά στη χώρα μας 
το πλαίσιο ίδρυσης και λειτουργίας 
των Κοινωνικών Συνεταιριστικών 
Επιχειρήσεων (Κοιν.Σ.Επ.).

Στις ημερίδες, παρευρέθηκαν ο κ. 
Τσιαντής Δημήτριος, Δήμαρχος Δ. 
Λίμνης Πλαστήρα, οι Αντιδήμαρχοι 
του Δήμου, Δημοτικοί Σύμβουλοι και 
πρόεδροι Τοπ. Κοινοτήτων καθώς 
και εκπρόσωποι τοπικών φορέων 
όπως και αρκετοί ενδιαφερόμενοι 
πολίτες.

Με την ολοκλήρωση των ημερί-
δων ενημέρωσης θα οργανωθούν 
συναντήσεις εργασίας στις οποίες 
μπορεί να συμμετέχει οποιοσδήπο-
τε πολίτης ενδιαφέρεται να βρει ερ-
γασιακή διέξοδο μέσω της ίδρυσης 
μιας τέτοιας μορφής επιχείρησης. 
Για περισσότερες πληροφορίες 
μπορεί να απευθυνθεί κάποιος στην 
ΑΝ.ΚΑ. Α.Ε. ή στο Κέντρο Γυναικών 
Καρδίτσας.

ΤΕΛΟΣ ΧΡΗΣΗΣ ΚΟΙΝΟΧΡΗΣΤΟΥ 
ΧΩΡΟΥ ΕΔΑΦΟΥΣ ΚΑΙ ΥΠΕ-

ΔΑΦΟΥΣ ΕΠΕΒΑΛΕ Ο ΔΗΜΟΣ 
- ΥΠΟΛΟΓΙΖΕΙ ΕΤΗΣΙΑ ΕΣΟΔΑ 

ΕΩΣ 200 ΧΙΛ/ΕΤΟΣ 
Το Δημοτικό Συμβούλιο του Δή-

μου Λίμνης Πλαστήρα, με απόφασή 
του, ομόφωνα επέβαλε «Τέλος χρή-
σης κοινόχρηστου χώρου για χρή-
ση  εδάφους και υπεδάφους στα 
διοικητικά όρια του δήμου Λίμνης 
Πλαστήρα».

Επιβάλλεται το τέλος χρήσης σε 
χρήστες όπως η ΔΕΗ Α.Ε., ο ΟΤΕ 
Α.Ε., οι εταιρείες τηλεφωνίας, τρά-
πεζες, οι οποίοι  έχουν  τη δυνατό-
τητα με την εγκατάσταση καλωδίων,  
σωληνώσεων, οπτικών ινών, κολώ-
νων να αποκομίζουν ειδική ωφέλεια. 
(εδάφιο α’ παρ. 1 άρθρου 73 του 
Β.Δ. 24/9-20/10/58 όπως αντικα-
ταστάθηκε από το άρθρο 3 του Ν. 
1080/80  με ΑΔΣ) περί «Χρησιμοποι-
ούντων διαρκώς ή προσκαίρως» 
κοινόχρηστους χώρους και το υπέ-
δαφος αυτών.

Ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα υπο-
λογίζει σε ετήσια έσοδα 200 χιλ. άμε-
σα (ΔΕΗ), μεσοπρόθεσμα (υπόλοι-
ποι χρήστες) ιδιαίτερα απαραίτητα 
στη λογική ενίσχυσης των εσόδων 
του, χωρίς να διακινδυνεύει αύξηση 
των ανταποδοτικών τελών των δη-
μοτών του, στην κρίσιμη αυτή χρο-
νική συγκυρία.

ΑΥΞΗΜΕΝΟΙ ΠΟΡΟΙ (ΚΑΠ) ΣΤΟ 
ΔΗΜΟ ΛΙΜΝΗΣ ΠΛΑΣΤΗΡΑ 
ΚΑΤΑ 27% (200 ΧΙΛ/ΕΤΟΣ)

Κατά 27% (200 χιλ./έτος) αυξή-
θηκαν από 01-01-2014 οι Κεντρικοί 
Αυτοτελείς Πόροι στο Δήμο Λίμνης 
Πλαστήρα, με βάση τα νέα κριτή-
ρια κατανομής που πρότεινε στο 
Υπουργείο Εσωτερικών το Δ.Σ. της 
Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας.

Στα νέα κριτήρια συμπεριλήφθη-
σαν, τόσο ο πληθυσμός της απο-

γραφής του 2011 (ο Δήμος Λίμνης 
Πλαστήρα είχε αυξηθεί σχεδόν 
20%!!!), όσο και μετά από πρόταση 
του Πρόεδρου της Επιτροπής Οικο-
νομικών της Κ.Ε.Δ.Ε., Δημήτρη Τσια-
ντή, ο αριθμός, πέραν των Τοπικών 
Κοινοτήτων και των αναγνωρισμέ-
νων των κοινοτήτων, ευνοϊκότατο 
κριτήριο για τους ορεινούς και περι-
φερειακούς Δήμους.

Εκτός αυτού  προτάθηκε εκ μέ-
ρους του και η ποσοστιαία ενίσχυση 
στη στάθμιση και του κριτηρίου της 
ορεινότητας και της νησιωτικότητας 
το οποίο έγινε αποδεκτό, τόσο από 
τη ΚΕΔΕ, όσο και από το Υπουργείο 
Εσωτερικών.

ΠΡΟΤΑΣΗ ΔΗΜΟΥ ΣΤΟ ΕΘΝΙΚΟ 
ΔΙΚΤΥΟ wi-fi (ΔΩΡΕΑΝ Ιnternet)

Ο Δήμος Λίμνης Πλαστήρα  αντα-
ποκρίθηκε άμεσα σε επιστολή του 
Υπουργείου Υποδομών, Μεταφο-
ρών & Δικτύων, που καλεί τους Δή-
μους να υλοποιήσουν το πρόγραμ-
μα για δωρεάν ασύρματο internet, 
για όλους τους πολίτες. Εννέα ση-
μεία πρόσβασης, η πρόταση του 
Δήμου μας για την ανάπτυξη δω-
ρεάν ασύρματου internet η οποία 
εστάλη στη Γενική Γραμματεία Τηλε-
πικοινωνιών και Ταχυδρομείων, στο 
πλαίσιο υλοποίησης της εξαγγελίας 
του Πρωθυπουργού για τη δημι-
ουργία του Εθνικού Δικτύου Wi-Fi σε 
όλη τη χώρα. Πρόκειται για σημεία 
τα οποία αποτελούν τόπους συνά-
θροισης (πλατείες, πεζοδρόμους 
κ.α.), ώστε να μπορεί ο δημότης, 
ο επισκέπτης, η νεολαία, να έχουν 
άμεση πρόσβαση στην πληροφο-
ρία και την ενημέρωση. 

Η επιλογή των σημείων έγινε σύμ-
φωνα με τα κριτήρια που τέθηκαν 
και από τη σχετική εγκύκλιο η οποία 
απαιτεί υλοποίηση του προγράμ-
ματος  να πραγματοποιηθεί σε οι-
κισμούς με πληθυσμό άνω των 600 
κατοίκων με βάση την απογραφή 
του 2011 ενώ για τις υπόλοιπες κοι-
νότητες η δημιουργία σημείων ελεύ-
θερης πρόσβασης στο internet θα 
γίνει με δαπάνη του  Δήμου Λίμνης 
Πλαστήρα. 

Τα προτεινόμενα σημεία είναι:
1. Δημαρχείο Δήμου
2. Πλατεία Μεσενικόλα
3. Πλατεία Κερασιάς
4. Πλατεία Λαμπερού
5. Πλατεία Μοσχάτου
6. Πλατεία Κρυονερίου
7. Πρώην Δημαρχείο Δήμου 
Νεβρόπολης Αγράφων
8. Πλατεία Νεοχωρίου 
9. Πλατεία Φυλακτής

ΔΙΑΝΟΜΗ ΤΡΟΦΙΜΩΝ 
ΜΕ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ 

(Δικαιουχοι 310 ατομα 
απο τον Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.)

Σε 310 δικαιούχους του Δήμου 
Λίμνης Πλαστήρα, διανεμήθηκαν 
τρόφιμα με βάση την εγκύκλιο 
53051/30-04-2013 του Οργανισμού 
Πληρωμών και Ελέγχου Κοινοτικών 
Ενισχύσεων Προσανατολισμού 
και Εγγυήσεων (Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.) του 
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης 
και Τροφίμων.

Την όλη διαδικασία, αιτήσεις δικαι-
ούχων, μεταφορά και διανομή τρο-
φίμων, διευθέτησε στο σύνολό της ο 
Δήμος Λίμνης Πλαστήρα, με ευθύνη 
του Αντιδημάρχου κου Δημήτρη 
Σκόνδρα και της πρώην Αντιδημάρ-
χου κας Βασιλικής Ξηροφώτου, οι 
οποίοι ορίστηκαν με απόφαση του 
Δημοτικού Συμβουλίου.

Η επιλογή των δικαιούχων έγινε 
από τις υπηρεσίες του Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε. 
με βάση κριτήρια που ο οργανισμός 
έθεσε σε εγκύκλιο του. 
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Από τη ζωή της γυναίκας 
στην αρχαία Ελλάδα 

(συνέχεια)

Η ζωή της παντρεμένης γυναίκας 
ήταν πολύ μονότονη. Από το σπίτι 
μπορούσε να βγει μόνο με την άδεια 
του συζύγου, συνοδευμένη από μια 
δούλα ή από έναν ηλικιωμένο συγγε-
νή. Ένας αρχαίος ρήτορας λέει: «Αν 
μια γυναίκα βγει στο δρόμο, πρέπει 
να έχει τέτοια ηλικία, που οι περαστι-
κοί να μη ρωτούν τίνος είναι γυναίκα, 
αλλά τίνος είναι μητέρα…». Όμως κα-
νένας δεν απαιτούσε τον περιορισμό 
των γυναικών που είχαν περάσει τα 
πενήντα. Αυτές τις συνήθειες βέβαια 
δεν τις τηρούσαν με αυστηρότητα,, 
αφού πολλές φορές οι παντρεμένες 
γυναίκες πήγαιναν περίπατο και έκα-
ναν επισκέψεις ή έπαιρναν μέρος σε 
διάφορες δημόσιες εκδηλώσεις, όπως 
σε γάμους, σε κηδείες κ.λπ.. Πάντως, 
η πόρτα του γυναικωνίτη (δωμάτιο 
της νεαρής γυναίκας) συνήθως ήταν 
κλειστή και εκείνη περιορισμένη στο 
νοικοκυριό και στα παιδιά. Γι’ αυτό 
κοίταζε συνεχώς το δρόμο απ’ το 
παράθυρο, προσπαθώντας να μένει 
αθέατη. Στον Αριστοφάνη (το μεγάλο 
κωμωδιογράφο), ο χορός των γυναι-
κών λέει: «Πάντοτε λέτε ότι είμαστε ένα 
αμάρτημα. Αφού είμαστε αμάρτημα, 
γιατί παντρεύεστε με μας; Και γιατί μας 
απαγορεύετε να βγούμε από το σπίτι 
ή να φλυαρούμε κοιτάζοντας από το 
παράθυρο;». Πέρα από το παράθυ-
ρο ήταν ένας άλλος κόσμος, σχεδόν 
απλησίαστος για τη γυναίκα. Το σύ-
νορο αυτού του κόσμου ήταν η εξώ-
θυρα που συνήθως φυλαγόταν από 
έναν θυρωρό. Στα χτυπήματα από 
κάποιον επισκέπτη, απαντούσε πρώ-
τα ο σκύλος με τα γαυγίσματά του. 
Έπειτα έβγαινε ο θυρωρός, ο οποίος 
άφηνε ή όχι τον επισκέπτη να μπει. Στο 
βάθος, απέναντι από την είσοδο ήταν 
το δωμάτιο του άνδρα. Στο γυναικω-
νίτη μπορούσε να φτάσει κανείς μόνο 
περνώντας από αυτό το δωμάτιο. Ο 
γυναικωνίτης περιλάμβανε τον κοι-
τώνα των συζύγων, τα δωμάτια των 
κοριτσιών και τα διαμερίσματα όπου 
εργάζονταν οι δούλες. Εκτός από το 
σύζυγο, κανένας άλλος άνδρας δεν 
επιτρεπόταν να μπει στο γυναικωνίτη. 
Σχετικά μ’ αυτό ο Δημοσθένης αναφέ-
ρει το εξής: Μια φορά μπήκαν ληστές 
στο σπίτι κάποιου Αθηναίου που έλειπε 
σε ταξίδι. Οι γείτονες που άκουσαν τα 
ξεφωνητά των γυναικών άρχισαν να 
φωνάζουν «βοήθεια», αλλά κανένας 
δεν τόλμησε να μπει στο γυναικωνίτη 
αν και έβλεπαν ότι οι ληστές έβγαζαν 
πράγματα από το σπίτι. 

(Συνεχίζεται)

«Εταίροι αλλά προπάντων 
αποικιοκράτες» 

Έτσι χαρακτηρίζει τους συμμάχους 
μας στην Ε.Ε. ο καθηγητής Νομικής 
στο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης 
Κων. Χρυσόγονος. Ανάλογο γράψα-
με και στο προηγούμενο φύλλο. Λέει 
σχετικά σε ένα δημοσιευμένο άρθρο 
του («Έθνος», 5/1/2014): «Στο Συμβού-
λιο Υπουργών της Ε.Ε., τον κυρίαρχο 
ρόλο τον έχουν τα οικονομικά ισχυ-
ρότερα κράτη και αυτά επιβάλλουν 
τη θέλησή τους στους υπόλοιπους 
και ιδίως «αμαρτωλούς» (όχι… αρμα-
τολούς) του Νότου, όπως λέει η Μέρ-
κελ. (Σ’ αυτούς ανήκει και η Ελλάδα…). 
Και συνεχίζει παρακάτω: «Το μοντέλο 
πανευρωπαϊκής διακυβέρνησης που 
ισχύει με τον τρόπο αυτό, είναι κατά 
βάθος αποικιοκρατικό. Οι κοινωνίες 
του μεσογειακού Νότου καταδικάζο-
νται σε βίαιη φτωχοποίηση, ενώ το δη-
μόσιο χρέος τους αυξάνεται, δένοντάς 
τε έτσι με δεσμά υποτέλειας στα κράτη 
– δανειστές. Τα κοινωνικά δικαιώμα-
τα θυσιάζονται: π.χ. αντί για «δίκαιες 
συνθήκες εργασίας» σύμφωνα με 
το άρθρο 31 του Χάρτη Θεμελιωδών 
Δικαιωμάτων, έχουμε μείωση του ημε-
ρομισθίου των νέων και μάλιστα κάτω 
από το ελάχιστο όριο διαβίωσης. Αντί 
για προστασία από αδικαιολόγητη 
απόλυση κατά το άρθρο 30, έχουμε 

πλήρη απελευθέρωση των ομαδικών 
απολύσεων, αντί για «αξιοπρεπή και 
ανεξάρτητη ζωή των ηλικιωμένων», 
κατά το άρθρο 25, έχουμε συντάξεις 
πείνας, κ.λπ., στο βωμό της δήθεν «δη-
μοσιονομικής εξυγίανσης» και της αν-
θρωποκτόνου «ανταγωνιστικότητας», 
στο πλαίσιο της «παγκοσμιοποιημέ-
νης αγοράς». Σε όλο του το μεγαλείο 
ο ευρωπαϊκός «παράδεισος» που μας 
έταζαν… Είναι υπαρκτός βέβαια, αλλά 
για τους λίγους που καρπώνονται και 
απολαμβάνουν τον πλούτο που πα-
ράγουν οι λαοί… 

Το χρονικό της 
εξέγερσης στο Κιλελέρ

«Οργάνωση – Ενότητα – Αγώνας» 
ήταν το κυρίαρχο σύνθημα των εξε-
γερμένων αγροτών το Μάρτη του 
1910 στο θεσσαλικό κάμπο. Το αίμα 
του φλογερού αγωνιστή της αγροτι-
κής ιδέας Μαρίνου Αντύπα, που είχε 
πέσει το 1907 δολοφονημένος από 
όργανα των τσιφλικάδων στον Πυρ-
γετό της Λάρισας, έγινε λίπασμα λευ-
τεριάς και δικαιοσύνης. 

Το 1900 εκδίδεται στο Βόλο η εφημερί-
δα «Πανθεσσαλική» που έριξε το σύν-
θημα της απαλλοτρίωσης των τσιφλι-
κιών και της απόδοσής τους στους 
φυσικούς ιδιοκτήτες, στους αγρότες. 
Στις 8 Μαρτίου 1907 δολοφονείται ο 
Μαρίνος Αντύπας. Το 1908 εκδίδε-
ται από το Εργατικό Κέντρο Βόλου η 
εφημερίδα «Εργάτης» που τάχτηκε στο 
πλευρό της αγροτιάς. Στις 22 Μαΐου 
1909 ιδρύεται στην Καρδίτσα ο «Γεωρ-
γικός Πεδινός Σύλλογος» που δίνει το 
σύνθημα του αγώνα για την απαλλο-
τρίωση. Στις 15 Αυγούστου 1909 γίνε-
ται το κίνημα στο Γουδί που χαιρετίζεται 
με ενθουσιασμό από τους αγρότες, 
αλλά οι ελπίδες τους διαψεύστηκαν. 
Οι κυβερνήσεις Κυρ. Μαυρομιχάλη 
και Στ. Δραγούμη υποστήριζαν τους 
τσιφλικάδες και διέταξαν το στρατό να 
χτυπήσει κάθε «ανατρεπτική» εκδήλω-
ση της αγροτιάς. 

Στις 16 Σεπτεμβρίου 1909 γίνεται με-
γάλο συλλαλητήριο στην Καρδίτσα 
με πρωτοβουλία του «Γεωργικού 
Συνδέσμου». Την 1η Νοέμβρη 1909 
ξεσηκώνονται οι αγρότες στο Πήλιο 
και κάνουν πορεία με μαύρες σημαί-
ες στο Βόλο. Στις 29 Νοέμβρη 1909 
γίνεται συγκέντρωση στελεχών του 
Γεωργικού Συνδέσμου στους «Καμι-
νάδες» Καρδίτσας και αποφασίζεται 
να είναι μοναδικό αίτημα του αγώνα 
η απαλλοτρίωση των τσιφλικιών. Στις 
20 Γενάρη 1910 γίνεται μεγάλο συλλα-
λητήριο στην Καρδίτσα όπου συμμε-
τέχουν ακόμα και μαθητές. 27 Γενάρη 
1910 γίνεται το Γεωργικό Συνέδριο στη 
Λάρισα. Στις 7 Φλεβάρη γίνονται συλ-
λαλητήρια σε Τρίκαλα, Λάρισα, Βόλο, 
Βελεστίνο, Φάρσαλα και Καρδίτσα. 
27 Φλεβάρη 1910, πάνω από 12 χι-
λιάδες «λευκοί σκλάβοι» του κάμπου 
πραγματοποιούν ένοπλο συλλαλητή-
ριο στην Καρδίτσα, ενώ την ίδια μέρα 
γίνονται συλλαλητήρια στα Τρίκαλα, 
Σοφάδες και Φάρσαλα. Την 1η Μαρ-
τίου 1910 τετρακόσιοι οπλισμένοι με 
γκράδες αγρότες από τα Ορφανά, 
σταματούν το τρένο του «Λαρισαϊ-
κού» και δηλώνουν ότι θα χαλάσουν 
τη γραμμή, αν δε γίνει δεκτό το αίτημά 
τους για απαλλοτρίωση των τσιφλικι-
ών. Στις 6 Μαρτίου 1910 αποφασίζεται 
να γίνει πανθεσσαλικό συλλαλητήριο 
στη Λάρισα. Στο χωριό Κιλελέρ (σήμε-
ρα Κυψέλη) οι αγρότες σταματούν το 
τρένο για να πάνε στο συλλαλητήριο 
στη Λάρισα. Όπως είχε πάρει διαταγή, 
ο στρατός σκοτώνει δύο αγρότες και 
πιο πέρα άλλους δύο κοντά στα Φάρ-
σαλα. 

Στις 7 Μαρτίου 1910 γίνεται μεγάλο 
συλλαλητήριο έξω από το Εργατικό 
Κέντρο του Βόλου, όπου η εργατική 
τάξη εκδηλώνει τη συμπαράστασή 
της στους κολίγους αγρότες. Στις 19 
ως 23 Ιουνίου 1910 γίνεται η δίκη των 
αγροτών που πιάστηκαν ως υποκι-
νητές των αγροτικών κινητοποιήσε-
ων. Οι ένορκοι των Κακουργιοδικείων 
Χαλκίδας και Λαμίας τους αθωώνουν 
πανηγυρικά. Υπήρχαν και τότε τίμιοι 
δικαστές… 

Tα  ΑΝ της Ιστορίας

Κάποιος σπουδαίος συγ-
γραφέας χαρακτήρισε την 
ιστορία ως την μεγαλύτε-
ρη ποιήτρια, καλλιτέχνιδα 
και δημιουργό, όλων των 
εποχών. Υπήρξαν ιστορικά 
γεγονότα, πολλά από αυτά 
τυχαία, που άλλαξαν τον 
ρουν της ανθρωπότητας 
δημιουργώντας παγκόσμια 
αναστάτωση, προς το καλό 
ή το κακό. Ένα από αυτά συ-
νέβη το πρωί της 28ης Ιουνί-
ου 1914, όταν ο αρχιδούκας 
και διάδοχος του θρόνου 
της μεγάλης τότε Αυστρουγ-
γαρίας Φραγκίσκος Φερδι-
νάνδος, έπεφτε νεκρός από 
τις σφαίρες κάποιου νεαρού 
σέρβου εθνικιστή στο Σερά-
γεβο της Βοσνίας(επαρχίας 
τότε της Αυρτρουγγαρίας). 
Η Αυτρουγγαρία έστειλε 
στην Σερβία τελεσίγραφο 
με όρους ταπεινωτικούς και 
απαράδεκτους , τους οποί-
ους η Σερβία δεχόταν αλλά 
η μεγάλη αυτοκρατορία 
αγνόησε την απάντησή της. 
Η Αυτρουγγαρία, έχοντας 
και την βοήθεια της Γερμανί-
ας, κήρυξε τον πόλεμο κατά 
της Σερβίας στις 28/7/1914 
και βομβάρδισε το Βελιγρά-
δι. Στη συνέχεια δημιουργή-
θηκαν δύο αντιμαχόμενα 
στρατόπεδα (Αυστρουγγα-
ρία, Γερμανία και αργότερα 
Τουρκία, Βουλγαρία) και 
από την άλλη οι δυνάμεις 
της Αντάτ (Αγγλία, Γαλλία, 
Ρωσία, Ιταλία και αργότερα 
Η.Π.Α. και Ελλάδα). Ο Α΄ 
Παγκόσμιος πόλεμος που 
ξεκίνησε εκείνο το καλοκαίρι, 
είχε ως αποτέλεσμα την κινη-
τοποίηση 65 εκατομμυρίων 
στρατιωτών, τον θάνατο 20 
εκατομμυρίων ανθρώπων 
αμάχων και στρατεύσιμων 
και την διάλυση τριών αυ-
τοκρατοριών, της Αυτρουγ-
γαρίας, της οθωμανικής 

αυτοκρατορίας και της τσα-
ρικής Ρωσίας. Έληξε στις 
30/10/1918 με τη συνθήκη 
του Μούδρου, υπέρ των 
δυνάμεων της Αντάτ. Όλος 
αυτός ο χαλασμός θα απο-
φεύγονταν, ΑΝ δεν έπεφτε 
εκείνος ο πυροβολισμός.

Ο Όθων και οι Χιώτες 

Όταν ο βασιλιάς  Όθων 
νόμισε ότι έμαθε ελληνικά, 
συνέπεσε να δεχτεί στα ανά-
κτορά του τρεις Χιώτες εμπό-
ρους. Ρωτάει τον πρώτον:

-Πως βαδίζουν αι εργασί-
αι εις Χίον; Κεσάτια μεγαλει-
ότατε, απαντάει ο πρώτος. 
Ο Όθωνας δεν κατάλαβε τί-
ποτα, αλλά μη θέλοντας να 
το ομολογήσει, ρωτάει τον 
δεύτερο έμπορο:

-Δηλαδή; Δηλαδή δεν γί-
νεται νταραβέρι μεγαλειό-
τατε. Ο βασιλιάς πάλι δεν 
κατάλαβε και ρωτάει και τον 
τρίτον.

-Επομένως; Επομένως 
δεν υπάρχει αλισβερίσι, του 
απαντάει εκείνος. 

Ο Όθωνας απελπίστηκε 
που δεν κατάλαβε τίποτα και 
κάλεσε τον στρατηγό Χα-
τζηχρήστο: 

-Τι σημαίνει κεσάτια στρα-
τηγέ; Κεσάτια μεγαλειότατε 
σημαίνει ότι δεν γίνεται ντα-
ραβέρι.

-Και νταραβέρι τι σημαί-
νει; Νταραβέρι θα πει μεγα-
λειότατε πως δεν υπάρχει 
αλισβερίσι. Κόκαλο ο άναξ. 
Φυσικά δεν τόλμησε να ξα-
ναζητήσει εξήγηση. Άντε 
τώρα να μάθεις τα ελληνι-
κά!

Παλιό, καλό 
& επίκαιρο 

(Ο φίλος που μου το έστει-
λε είναι οικονομολόγος με 
Μάστερ)

Σ΄ ένα χωριό που ζει από 
τον τουρισμό, λόγω της 

κρίσης τα πάντα έχουν νε-
κρωθεί. Για να επιβιώσουν 
οι κάτοικοι, ο ένας δανείζε-
ται από τον άλλον. Ο και-
ρός περνά μέσα σ΄ αυτή 
τη θλιβερή ατμόσφαιρα, 
ώσπου μια μέρα… έρχεται 
ένας τουρίστας και ζητάει 
ένα δωμάτιο στο ξενοδοχείο 
του χωριού. Ο ξενοδόχος 
του λέει την τιμή και εκείνος 
προπληρώνει με ένα χαρ-
τονόμισμα των 100 ευρώ. 
Πριν ακόμα ανέβει στο δω-
μάτιό του, ο ξενοδόχος πη-
γαίνει το χαρτονόμισμα στο 
χασάπη στον οποίον χρω-
στάει ακριβώς 100 ευρώ. Ο 
χασάπης παίρνει το χαρ-
τονόμισμα και τρέχει να το 
δώσει στον κτηνοτρόφο 
που τον εφοδιάζει με κρέας. 
Ο κτηνοτρόφος παίρνει το 
χαρτονόμισμα και πηγαίνει 
να το δώσει στην κοκότα 
του χωριού, που της χρω-
στάει κάποιες τρυφερές 
ώρες που πέρασαν μαζί. 
Εκείνη με τη σειρά της τρέχει 
και το δίνει στον ξενοδόχο 
που χρωστάει μερικές βρα-
διές που χρησιμοποίησε τα 
δωμάτια με πελάτες της. 

Όπως άφηνε το χαρτονό-
μισμα στη ρεσεψιόν, ο του-
ρίστας που μόλις κατέβηκε 
από το δωμάτιό του λέγο-
ντας στον ξενοδόχο ότι δεν 
του αρέσει και άλλαξε γνώ-
μη, αρπάζει το χαρτονόμι-
σμα και φεύγει. 

 Τελικά τίποτα δεν ξοδεύτη-
κε, κανείς δεν έχασε, κανείς 
δεν κέρδισε και όλα τα χρέη 
ξεχρεώθηκαν. 

Μήπως έτσι θα βγούμε 
από την κρίση;

Καλό είναι να διασκεδά-
ζουμε με τα προβλήματά 
μας και να μη μας παίρνει η 
κάτω βόλτα. 

Εύχομαι στους αναγνώ-
στες της εφημερίδας μας, 
σε όλους τους χωριανούς 
Καλό Πάσχα!

Από το καραούλι του Νταΐραγα 
τ ο υ  Γ .  Β α σ ι λ ο ύ λ η  -  gvasiloulis@yahoo.gr

Ι σ τ ο ρ ι κ ά  &  ά λ λ α
γράφει ο Απ. Κατοίκος

Φωτογραφίες από εκδηλώσεις των Συλλόγων

Αριστερά: 
Μέλη του χορευτικού 
του Συλλόγου 
Μορφοβουνιωτών 
Μαγνησίας

Κάτω: 
Η παρέα του Σούηλου

 περνάει από τα 
σπίτια του Χωριού


